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Den otevřených dveří ZŠ Černilov

Největší šikula



 
Nabídka inzerce
2 150 výtisků zdarma doručených  

téměř do všech domácností  
v Mikroregionu Černilovsko.
Inzerce je zpravidla černobílá.

Orientační ceny inzerce:

STRANA A4  2 000 Kč
1/2 STRANY  1 000 Kč
1/4 STRANY  500 Kč
1/8 STRANY  400 Kč
DO 50 CM2  400 Kč
DO 20 CM2  200 Kč

Vážení čtenáři,
s drobným zpožděním se vám dostává 

do rukou další vydání našeho Zpravodaje. 
Někteří  z  vás  na  něj  jistě  netrpělivě 
čekali, proto je na místě se za toto zdržení 
omluvit.  Živě  si  vybavuji  vyprávění 
kolegů z redakční rady, kterak je zejména 
starší  občané  v  minulosti  zastavovali  a 
ptali  se,  kdy  už  ten  Zpravodaj  konečně 
vyjde.  Termín  uzávěrky  tentokrát  padl 
na  začátek  doby  velikonoční  a  spolu 
s  tradičním  zpožděním  některých 
přispěvatelů  se  příprava  posunula  do 
týdnů, které jsou kvůli svátkům zkrácené. 
I  v  tiskárně  mají  v  tuto  dobu  napilno, 
protože  musejí  zvládnout  obvyklou 
„nálož“  různých  zpravodajů  ve  čtyř 
pouze  čtyřdenních  týdnech  za  sebou. 
Když se k tomu připočtou páteční volna 
mezi svátky a víkendy, musí se u rotaček 
nepochybně odehrávat nejeden maraton. 
Obdobně  zkomplikovaná  je  také 
distribuce  Zpravodaje  do  jednotlivých 
obcí.

Ani  v  tomto  čísle  nechybí  aktuality 
z  obecních  úřadů,  zprávy  z  proběhlých 
akcí  či  referáty  o  činnostech  našich 
spolků.  Jako  každé  jaro,  se  i  tentokrát 
dočtete  o  tradiční  akci Ukliďme Česko, 
při které dobrovolníci procházejí okolím 
svých  obcí  a  sbírají  odpadky.  Po  nich 

zbydou jen černé pytle u silnic, které pak 
skončí na skládce. Je až ohromující, kolik 
odpadu v přírodě najdou.

Novinkou v tomto čísle je start seriálu 
Okno  do  minulosti  v  rámci  rubriky  
Oprášeno z kronik. Při  práci na kronice 
jsme našli starší vydání Zpravodajů, která 
zatím nejsou ve webovém archivu (odkaz 
na něj najdete dole na stránce). Rozhodli 
jsme  se  proto  zavést  pravidelný  seriál, 
který  připomene  události  zachycené 
ve  Zpravodaji  před  20  a  více  lety. 
Původně  jsme  plánovali  uveřejnit  texty 
z vůbec prvního porevolučního časopisu 
Kaltouz,  který  vycházel  od  roku  1991 
(zkušební  číslo,  pravidelně  od  roku 
1992).  Jenže  selhal  dálkový  přístup  do 
digitálního  archivu  Studijní  a  vědecké 
knihovny  v  Hradci  Králové,  kde  jsou 
všechna  vydání  uložena.  Proto  seriál 
zahajujeme  novějším Zpravodajem  obcí 
Mikroregionu  Černilovsko,  jež  vychází 
dodnes.  Jeho  první  číslo  vyšlo  v  roce 
2003.  A  právě  několik  událostí  z  něj 
najdete v tomto čísle. Texty jsou původní, 
odrážejí danou dobu. Věříme, že už příště 
vás zavedeme do doby, kdy se u nás ještě 
platilo  Československými  korunami  a 
úředním jazykem byla i slovenština.

 Příjemné čtení.   
 Tomáš Hejtmánek
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Tisk AG TYP Kostelec n. Orl., 
náklad 2 150 ks

Příspěvky odevzdávejte a inzerci  
objednávejte na e-mailu:  
zpravodaj@cernilov.eu

Nevyžádané příspěvky se nevracejí.
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TIRÁŽ

Archiv Zpravodaje Černilovsko

Chcete  si  přečíst,  co  se  psalo  v  minulém  či  loňském  Zpravodaji? 
Zajímají  vás  události  před  deseti  lety?  Archiv  Zpravodaje  až 
do  ledna  2004  najdete  na  webu  Mikroregionu  Černilovsko:  
www.cernilovsko.cz
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OBEC ČERNILOV
 

Černilov 310
503 43 Černilov
tel.: 495 431 221
podatelna@cernilov.cz 
http://www.cernilov.cz

úřední hodiny

PO 8:00-12:00, 13:00-17:00
ÚT 8:00-12:00, 13:00-15:00
ST 8:00-12:00, 13:00-17:00

Vážení čtenáři,
i v Černilově, Bukovině 

a  Újezdu  se  o  slovo  hlásí 
jaro.  A  protože  je  to  jaro 
poměrně  skoupé  na  déšť, 

musíme  věnovat  zvýšenou  péči  veškeré 
nově  vysázené  zeleni.  Jenom  za  poslední 
dva  roky  se  jedná  o  stovky  nových 
stromů, desítky keřů a několik trvalkových 
záhonů,  které  jsou  na  nedostatek  vláhy 
nejvíce  citlivé.  Vytipované  stromy 
vysázené  v  posledních  5  až  10  letech 
ošetřujeme  výchovným  řezem  a  stejně 
tak  věnujeme  péči  stromům  dožívajícím, 
kterým odborným prořezem prodlužujeme 
životnost.

Před dokončením  je  revitalizace okolí 
pomníku  obětem  první  a  druhé  světové 
války  vedle  obecního  úřadu  v  Černilově. 
Tyto  typy  staveb  a  jejich  bezprostřední 
okolí  si  nejen  s  ohledem  na  (v  těchto 
dnech) vzpomínané výročí 80 let od konce 
druhé  světové  války  naši  pozornost  zcela 
jistě  zaslouží.  Spolu  se  starostí  o  kostely 
a  hřbitovy  v  naší  obci  to  vnímám  jako 
řádnou péči o odkaz našich předků a vzdání 
úcty  těm,  kteří  významným  způsobem 
přispěli k  tomu,  jak dobře se dnes (i přes 
tisíc nedostatků a problémů) máme. 

Je  naším  úmyslem  ve  výsadbě 
a  revitalizaci  všech  typů  zeleně na  celém 
katastru  obce  pokračovat,  musíme 
ale  tempo  výsadby  přizpůsobit  našim 
schopnostem se o vše řádně postarat. Velké 
poděkování  nejen  za  péči  o  zeleň  patří 
naší  zahradnici Adéle Rudelové  a  pánům 
z  obecní  údržby  pod  vedením  Petra 
Kollátora – to oni mají velký podíl na tom, 
jak  pěkné  to  tu  máme.  Děkuji  v  této 
souvislosti  všem,  kteří  v  případě  potřeby 
automaticky  vytáhnou  sekačku,  hrábě 
nebo hrablo a před svým vlastním plotem 
si  základní  údržbu  veřejného  prostranství 
provedou sami a nerozlišují přitom „moje“ 
a  „jejich“. Ne,  nechci  přenášet  povinnost 
péče  o  veřejné  prostranství  na  uživatele 
přilehlých  nemovitostí.  Vnímám  to  spíše 
jako  čím  dál  vzácnější  projev  vztahu 
k místu, kde společně žijeme a k prostoru, 
který  společně  sdílíme.  Ta  práce  je  vidět 
a já si jí velmi vážím.

V  loňském  roce  jsme  zaznamenali 
významnější  poptávku  po  hřišti  pro 
Agility - sport pro psy, podobný koňskému 
parkuru.  Na  základě  tohoto  zjištění 
zastupitelé  vyčlenili  v  rozpočtu  potřebné 
prostředky  a  umožnili  tak  jeho  vznik. 
V  této  souvislosti  se  sluší  poděkovat 
panu  Davidu  Horákovi,  který  poskytnul 
nezištně  prostor  pro  umístění  herních 
prvků  a  podpořil  realizaci  hřiště  darem 

ve výši 150 tis. Kč. Hřiště bude umístěno 
v  prostoru  „u  letiště“  u  záhumenní  cesty 
a  bude  oploceno.  Předpokládáme,  že  by 
Agility  hřiště  mělo  být  k  dispozici  všem 
milovníkům  tohoto  poměrně  mladého 
sportu nejpozději v průběhu června.

K  dispozici  máme  čerstvě  vydané 
stavební povolení na výstavbu nájemního 
bytového  domu,  chystáme  tedy  vypsání 
výběrového řízení na jeho realizaci. Započít 
se  stavbou  bychom  chtěli  v  průběhu  léta 
a dokončení stavby plánujeme ke konci roku 
2026.  Jednoduchou  anketou  na  stránkách 
obce a sociálních sítích jsme si ověřili, že 
zájem o dostupné obecní nájemní bydlení 
v  Černilově  bude  zcela  jistě  významně 
převyšovat  nabízenou  kapacitu.  Bude 
nelehkým úkolem pro radu a zastupitelstvo 
obce stanovit transparentní a férová kritéria 
pro  výběr  nových  nájemníků,  i  když 
jistá  představa  už  existuje.  Potěšujícím 
faktem  je  čerstvé  získání  dotace  ve  výši 
100 %  na  realizaci  prováděcí  projektové 
dokumentace (v penězích vyjádřeno 1 003 
tis. Kč bez DPH), žádost o návaznou dotaci 
na samotnou výstavbu se chystáme podat 
v nejbližších dnech.

Psaní  následujících  řádků  mi  radost 
nedělá,  ale  přesto  je  mojí  povinností  tak 
učinit.  Jedním  ze  zásadních  úkolů  pro 
vedení každé obce je dohlížet na její řádné 
hospodaření. Přestože se snažíme důsledně 
vymáhat  nedoplatky  na  poplatcích  či 
nezaplacených fakturách, stále se bohužel 
najdou  jednotlivci  –  byť  je  jich  jen 
relativně malé množství – kteří se chovají 
nečestně a neférově vůči vám všem, kteří 
si  své  povinnosti  řádně  plníte. Abychom 
podobným  situacím  předešli,  rozhodli 
jsme se (na doporučení auditu a na základě 
opakovaných  výzev  ministerstva  vnitra), 
že  se  v  případech,  kdy  nebude  možné 
nedoplatky  vymoci  vlastními  silami 
a  veškerá  snaha  o  komunikaci  obce 
s dlužníkem se bude míjet svým účinkem, 
obrátíme  na  soudního  exekutora.  Tímto 
způsobem  zajistíme,  aby  byly  tyto 
pohledávky  vymáhány  nejen  spravedlivě, 
ale  i  účinně.  Vážíme  si  toho,  že  většina 
z vás  je odpovědná a  své závazky si plní 
včas a řádně. Proto je tato informace určena 
výhradně  těm,  kteří  svým  lehkomyslným 
a nezodpovědným přístupem poškozují nás 
všechny - děkuji za pochopení.

Děkuji  na  tomto  místě  všem 
občanům  Černilova,  Bukoviny  i  Újezdu 
za  vstřícnost,  pochopení  a  součinnost  při 
zavádění změn v odpadovém hospodářství 
obce. Až na pár výjimek se podařilo rozdat 
nádoby  na  tříděný  odpad  a  můžeme  tak 
přistoupit  k  realizaci  opatření  vedoucích 

OÚ Černilov

Zprávy z radnic4

Výročí v Černilově
Svá jubilea v únoru  
a březnu oslavili
Václav Mikolášek, Jiřina Ježková, Jiří 
Slezák,  Jana  Říhová,  Jitka Marešová, 
Petr  Králíček,  Alena  Prokešová, 
Zdeňka  Jirásková,  Dana  Blehová, 
Josef  Prokeš,  Ludmila  Hyková,  Jiří 
Hejtmánek,  Hana  Laifrová,  Jindřich 
Bauer,  Václav  Nejman,  Karel  Erben, 
Josef Dušek a Josef Černý.

k úspoře nákladů na odpadové hospodářství 
obce. Je v zájmu nás všech využít naplno 
potenciálu  zaváděných  opatření  a  snížit 
produkci  směsného  odpadu,  který 
odkládáme  do  černých  nádob.  Jedině  tak 
se  jako  obec  vyhneme  placení  citelných 
sankcí  a  vysokých  poplatků,  které  jsou 
s nadprodukcí  směsného odpadu  spojeny. 
Nový  svozový  kalendář,  který  je myslím 
rozumným kompromisem mezi požadavky 
obce  a  možnostmi  svozové  firmy,  je  již 
k dispozici,  a  to  spolu  s  informacemi,  co 
do  odpadových  nádob  ne/patří.  Svozy 
odpadů budou každou  středu  s  tím,  že  se 
bude střídat svoz komunálního odpadu se 
svozem odpadu tříděného (plast/papír).

V  předchozím  čísle  Zpravodaje  jsem 
informoval  o  vypsané  veřejné  sbírce 
na  opravu  věže  katolického  kostela. 
V  době,  kdy  píšu  tyto  řádky,  atakuje 
vybraná částka hranici 400 tis. Kč a další 
peníze přibývají. Vyjadřuji vděčnost všem, 
kteří, ač nejsou pravidelnými návštěvníky 
kostela, považují tuto záležitost „za svou“ 
a  jsou  ochotni  hmatatelným  způsobem 
ke  zdaru  této  akce  přispět.  Nejen  jako 
starosta  velmi  oceňuji  finanční  příspěvek 
od  černilovského  evangelického  farního 
sboru,  který  je  krásným  a  inspirativním 
projevem  sounáležitosti  mezi  lidmi 
a komunitami. Milí Černilováci, máme být 
na co hrdí. Krásné jaro všem. 

 Petr Staša, starosta
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OBEC LIBNÍKOVICE
Z obecního  

zastupitelstva

Dne  21.  2.  2025  se 
v zasedací místnosti budovy 

Společenského  centra  v  Libníkovicích 
konalo  první  letošní  veřejné  zasedání 
obecního  zastupitelstva.  Starosta 
zahájil  zasedání,  zastupitelstvo  bylo 
usnášeníschopné počtem 5 hlasů, což byla 
nadpoloviční většina. Program veřejného 
zasedání  obecního  zastupitelstva  byl 
schválen  v  navržené  podobě.  Starosta 
seznámil  přítomné  s  provozními 
záležitostmi a došlou poštou od minulého 
zastupitelstva.

Obecnímu úřadu byla doručena žádost 
Podorlické rally o možnost konání závodu 
v  termínu  30.  -  31.  5.  2025,  trasa  bude 
stejná  jako v minulém  roce. Podrobnosti 
budou zveřejněny na stránkách obce. 

Byl  navrhnut  a  projednán  návrh 
na výběr nového pozemku pro hasičskou 
zbrojnici.  Bude  zahájeno  jednání 
o přípravě dokumentace pro stavbu. Nový 
záměr  byl  schválen  a  vyvěšen  na  úřední 
desce.

Byly  navrženy  termíny  pro  konání 
svatebních  obřadů,  jsou  zveřejněny 
na stránkách obce. Termíny byly schváleny 
v souladu s předloženým návrhem. 

Návrh  na  obnovu  křížku  u Obecního 
úřadu  v  Libníkovicích  byl  z  finančních 
důvodů odložen na neurčito. 

Panem  Dinkou  byl  přednesen  návrh 
na  měření  rychlosti  v  obci  formou 
informativního  radaru.  Starosta  zajistí 
nabídku  včetně  finančních  nákladů. 

Výsledek  bude  předložen  zastupitelstvu 
k posouzení. 

Starosta  požádá  Povodí  Labe 
o  vyčištění  vpusti  do  náhonu 
u Veselovských. 

Filip Türb přednesl  návrh na  zvýšení 
částky příspěvku obce na tradiční opékání 
kýt z 6 000 Kč na 10 000 Kč. Zastupitelé 
návrh jednomyslně schválili.

Diskuse:

•   Dotaz na stav zpracování dokumentace 
k  rozhledně  –  není  výsledek 
revize,  starosta  urgoval  a  čeká  se 
na rozhodnutí statika. 

•   Paní  Bílková  upozornila  na  potřebu 
nechat  vyrobit  nové  turistické  štítky 
rozhledny, které dochází.

•   Odhlučnění  Společenského  centra  – 
návrhy jsou kolem 300 000 Kč, zatím 
není  z  finančních  důvodů  možné  je 
realizovat.

•   V loňském roce byla schválena žádost 
SDH  o  dotaci  z  nadace  Agrofert 
s příspěvkem obce. Z důvodu povodní 
nebyla  realizována.  Bylo  schváleno 
nové podání v tomto roce.

Z dění v obci

V  sobotu  29.  3.  2025  proběhl  v  naší 
obci  již  tradiční  jarní  úklid.  Stejně  jako 
podzimní úklid,  tak  i  tento  se  konal  pod 
záštitou  organizace  Ukliďme  Česko. 
Okolí  silnic,  lesíky,  ale  i  další  veřejná 
prostranství  v  naší  obci  bylo  potřeba 
opět  po  zimních  měsících  "vyčistit" 

 

Libníkovice 40
503 46 Třebechovice p. O.
tel.: 495 431 065
libnikovice@gmail.com 
http://www.libnikovice.cz

úřední hodiny

PO 18:00-19:00

OÚ Libníkovice

od nejrůznějších druhů odpadu. Děkujeme 
všem, kteří se této akce zúčastnili a kterým 
není lhostejné prostředí, ve kterém žijeme.

Dne  12.  4.  2025  se  uskutečnil 
sběr  železa,  který  organizoval  SDH 
Libníkovice.

Ve dnech 2. 5. 2025 - 4. 5. 2025 bude 
na  parkovišti  v  centru  obce  přistaven 
kontejner  na  velkoobjemový  odpad. 
Současně se v sobotu 3. 5. 2025 uskuteční 
sběr nebezpečného odpadu.   
 Dagmar Pacholíková

OBEC DIVEC
Ze zasedání ZO 5. 2. 2025

Zastupitelé vzali na vě- 
domí  závěrečné  rozpoč-
tové opatření za rok 2024.

Zastupitelé  posoudili 
předložené  materiálové 
vzorky dopadových ploch

pod  novou  workoutovou  sestavu 
na  dětské  hřiště  z  pohledu  barvy 
a  na  základě  cenových  nabídek.  Byla 
vybrána červená v tloušťce 40 mm.

Zastupitelé  se  sejdou  na  hřišti 
za účelem přípravy zastřešení odpočinkové 
zóny.  Pan  Beran  předložil  návrh  opravy 
příjezdové  cesty  na  plato.  Starosta  toto 
projedná s vlastníkem pozemku a předloží 
řešení.

Ze zasedání ZO 12. 3. 2025

Zastupitelé  projednali  a  schválili 
předložený  návrh  smlouvy  s  Krajským 
úřadem  KHK  na  poskytnutí  finanční 
podpory  jako  spoluúčasti  na  platbě 
za  provoz  MHD  č.  5.  Tato  finanční 
podpora obci velmi uleví, umožní zachovat 
plnou  dopravní  obslužnost  a  zastupitelé 
proto  jménem  obce  děkují  KHK  za  její 
poskytnutí.

Zastupitelé  posoudili  a  následně 
schválili  předloženou  Smlouvu 
na  pronájem  prostoru  plata  s  firmou 
SV  Metal,  sloužícího  k  soustřeďování 
bioodpadu vytvořeného v katastru obce.

Zastupitelé vzali na vědomí Rozpočtové 
opatření č. 1/2025.

 

Divec 41
500 03 Hradec Králové
tel.: 608 978 884
divec@seznam.cz 
http://www.divec.cz

úřední hodiny

ST 17:00-19:00 (1. v měsíci do 18 h.)

OÚ Divec

Zastupitelé  děkují  panu  Antonínovi 
Kozákovi za pomoc při likvidaci a čištění 
plata pro bioodpad. Tématem (otevřeným) 
k  diskusi  bylo  pořízení  obecního 
štěpkovače.

ZO
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OBEC LEJŠOVKA
Z obecního zastupitelstva

Vážení  spoluobčané, 
rádi  bychom Vás  seznámili 
s  průběhem  posledního 
veřejného  zasedání  ze 
dne  13.  3.  2025.  Starosta 

všechny  přítomné  přivítal  a  seznámil 
s  jednotlivými  body.  Prvním  bodem  bylo 
rozpočtové opatření č. 1/2025, zastupitelé ho 
vzali na vědomí. Dalším bodem byla Smlouva 
s  Magistrátem  města  Hradec  Králové 
ke spisové službě. Starosta všechny seznámil 
s  jejím  obsahem,  a  tak  zastupitelé  pověřili 
starostu  k  podpisu  této  smlouvy.  Další  bod 
bylo  zvolení    delegáta  na  valnou  hromadu 
VAKu. Byl vybrán Michal Reich. Jako další 
bod    byla  žádost  o  pokračování  podpory 
Linky  bezpečí,  z.s.  I  letos  se  zastupitelé 

dohodli,  že  tento  projekt  podpoří.  Dalším 
bodem    byla  žádost  o  vyjádření  a  podpis 
smlouvy  o  budoucí  smlouvě  o  zřízení 
věcného  břemene.  Tato  žádost  se  vztahuje 
k  akci  HK_Lejšovka,  č.parc.  549,přip.  nn, 
rozvod  nového  kabelového  vedení  nízkého 
napětí (rozšíření distribuční sítě s přípojkou) 
na základě podané žádosti, kde investorem je 
ČEZ Distribuce, a. s.. V rámci této stavby je 
dotčen pozemek ve vlastnictví obce Lejšovka.  
Smlouva  o  budoucí  smlouvě  o  zřízení 
věcného břemene a dohoda o umístění stavby 
obsahuje  všechny  náležitosti  a  zastupitelé 
pověřují  starostu  k  podpisu  smlouvy 
o  smlouvě  budoucí.  Posledním bodem byla 
diskuse.    Byl  podán  návrh  na  vyhotovení 
pamětní  desky  na  nejstarší  budovu  naší 
obce, a to místní hostinec s č. p. 1. a dále pak 
i  vyhotovení  desky,  či  kamene  k  vysazené 

 

Lejšovka 52
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 958
obec.lejsovka@tiscali.cz 
http://www.lejsovka.cz

úřední hodiny

PO 18:00-19:00

OÚ Lejšovka

pamětní  lípě. Zastupitelé  tyto návrhy budou 
dále  řešit.  Celé  znění  zápisu  je  možné  si 
přečíst na stránkách obce, nebo na Obecním 
úřadě  Lejšovka  v  úředních  hodinách. 
Budeme  moc  rádi,  když  zavítáte  na  další 
veřejné zasedání, kde nám můžete sdělit svá 
přání, stížnosti a připomínky. ZO

OBEC LIBRANTICE
Vážení spoluobčané,

dovolte  mi,  abych  Vás 
informovala o aktuálním přeh-
ledu  nejdůležitějších  událostí 
a  rozhodnutí,  která  proběhla 

na  13.  veřejném  zasedání  zastupitelstva 
obce.

Změny v zastupitelstvu

Na uvolněné místo člena zastupitelstva 
od 13. února nastoupil pan Petr Divecký. 
Složením  slibu  na  veřejném  zasedání  se 
stal právoplatným členem.

Vzhledem  k  personálním  změnám 
došlo  k  doplnění  stavebního  výboru, 
který nyní pracuje v následujícím složení: 
předsedou  byl  zvolen  pan  Miroslav 
Machač a členy jsou pan Petr Divecký, pan 
Josef Chudý, pan Ivo Šolc. 

Hospodaření obce

Díky příznivému finančnímu výsledku 
obce  proběhla  v  lednu  mimořádná 
splátka  úvěru  (okna  ZŠ)  a  byl  založen 
termínovaný  vklad  s  pravidelným 
opakováním,  což  přispěje  k  efektivnímu 
hospodaření  s  momentálně  volnými 
obecními financemi. 

Důležitá rozhodnutí OZ

Zastupitelstvo  schválilo  delegáta 
na  pravidelnou  valnou  hromadu  VAK 
Hradec  Králové,  s.  r.  o.  pana  Petra 
Diveckého.

Byl  odsouhlasen  podpis  smlouvy 
o  budoucí  smlouvě  o  zřízení  věcného 
břemene  s  ČEZ  Distribuce  a  dohoda 

 

Librantice 80
503 46 Třebechovice p. O.
tel.: 495 431 905
ou@librantice.cz 
http://www.librantice.cz

úřední hodiny

PO 17:00-19:00
ST   9:00-12:00

OÚ Librantice
o umístění  stavby  týkající  se p. č. 1783/2, 
1783/5, 1497/1 a 1763/2.     

Zastupitelstvo vzalo na vědomí uzavření 
nové  smlouvy  o  pronájmu  nebytových 
prostor  čp.  128  (obchod)  s  novým 
nájemcem, a to s účinností od  února 2025.

Na podporu dětí z naší obce byl schválen 
finanční příspěvek ve výši 20  tisíc Kč pro 
neziskovou organizaci Klokan. 

Zprávy ze ZŠ a MŠ Librantice

V měsíci  dubnu  a  květnu  proběhnou 
zápisy dětí do školy a školky. 

Vedení  školy  uzavřelo  smlouvu 
s  novým  dodavatelem  elektřiny,  což  by 
mělo v budoucnu přinést finanční úspory 
pro  školní  rozpočet.  Na  letní  prázdniny 
je  naplánována  modernizace  osvětlení 
v  budově  základní  školy,  která  zvýší 
komfort a sníží energetickou náročnost.

Odpadové hospodářství

Sběrné  místo  pro  objemný  odpad  je 
otevřeno pouze první sobotu v měsíci. 

Splatnost poplatku za odpad dle platné 
vyhlášky  uplynula  31.  března  2025. 
Občané, kteří ještě nezaplatili, tak mohou 
učinit během dubna.  Od 1. května nebude 
popelnice  vyvezena,    pokud  nebude 
opatřena platnou známkou na rok 2025. 

Aktuality z obce – různé

Od  března  do  června  bude  probíhat 
úprava obecních lesů Frešle. Práce zajišťuje 
stanovený obecní hospodář a na tuto činnost 
byla podána žádost o dotaci.

V dubnu 2025 (v závislosti na počasí) je 
naplánována  údržba  Librantického  potoka 
firmou  Povodí  Labe,  s.  p.  ve  spodním 
extravilánu obce.

Obec obdržela informace od pořadatelů  
akce  IRONMAN  Hradec  Králové 
o  cyklistické  trase  závodu,  která 
povede  od  Výravy  přes  Librantice  směr 
Třebechovice  pod  Orebem. V  neděli    17. 
srpna  2025  dojde  k  uzavírce  komunikací 
v předpokládaném čase od 6:00 do 16:00. 
Po  obdržení  dalších  podrobností  budeme 
občany informovat.

Přehled plánovaných akcí

Sobota 21. června – Hasičské závody
Sobota 30. srpna – Thorovo kladivo
Sobota 6. září – Rozloučení s prázdninami

Věřím,  že  vám  tyto  informace  byly 
užitečné.  Aktuality  a  novinky  jsou 
pravidelně  vkládány  na  webové  stránky 
obce  www.librantice.cz,  do  aplikace 
Munipolis  a  na  facebookový  profil  obce 
Librantice.    Vlasta Šolcová, starostka



7Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko  2|2025



Zprávy z radnic8

OBEC SMRŽOV
Jednání zastupitelstva obce

Obecní  zastupitelstvo 
se  sešlo  ve  dnech  13. 
února  a  10.  dubna, 
obsahem  zasedání  byly 
mj. tyto body:
-  projednání 

rozpočtového opatření č. 10/2024
-   projednání  plánu  veřejných  zakázek 

malého rozsahu – Kompletní výměna 
veřejného  osvětlení  za  energeticky 
úsporné  zdroje;  Zpracování  místní 
energetické  koncepce;  Výměna 
obecního  rozhlasu;  Zpracování 
projektových  dokumentací 
na  rozšíření  vodovodu  a  kanalizace 
v lokalitě na Rasošky;

-   schválení  závěrečného  účtu  obce 
za rok 2024;

-   schválení účetní závěrky obce za  rok 
2024;

-   schválení Smlouvy o zřízení věcného 
břemene  pro  část  pozemku  par.  č. 
1495/2 k. ú. Smržov u Smiřic – STL 
plynovodní přípojka

-   schválení Smlouvu o zřízení věcného 
břemene  pro  části  pozemků  par.  č. 
33/1,  1481/1,  1498/1,1503/1,  1508/1 
v k. ú. Smržov u Smiřic (plynovod pod 
mostem)

-   schválení Smlouvy o smlouvě budoucí 
o  zřízení  věcného  břemena  s  ČEZ 
Distribuce  na  kabelové  vedení  NN 
na pozemcích p. č. 222/1, 222/2, 222/4 
v kú Smržov u Smiřic

-   pověření starosty obce pro spolupráci 
s  odborem  hlavního  architekta 
Magistrátu  města  Hradec  Králové 
(pořizovatelem)  při  pořizování 
Územního plánu Smržov

Věčná témata – parkování 
v obecní zeleni a pobíhající 

psi

Vážení  spoluobčané,  v  poslední 
době  nás  stále  více  znepokojuje 
problém volně pobíhajících psů v naší 
obci.  Jejich  pohyb  bez  dozoru,  stejně 
jako  výkaly  znečišťující  obecní  zeleň, 
představují vážný problém, který nelze 
přehlížet. Takové chování majitelů psů 
je nejen bezohledné, ale také nebezpečné 
pro ostatní obyvatele. Volně pobíhající 
psi  mohou  způsobit  fyzické  zranění, 
jak se bohužel již několikrát stalo. Tyto 
incidenty  ukazují,  jak  snadno  může 
dojít  k  ohrožení  zdraví  a  bezpečnosti 
lidí,  zejména  dětí.  Psi,  kteří  nejsou 
pod  kontrolou,  mohou  také  způsobit 

 

Smržov 11
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 936
smrzov@smrzov.cz 
http://www.smrzov.cz

úřední hodiny

PO 18:30-20:00
ÚT   8:00-12:00, 13:30-16:00
ČT   8:00-12:00, 13:30-15:00

OÚ Smržov
psychické trauma a strach, což omezuje 
volný pohyb obyvatel v obci.

Navíc  psí  výkaly  na  veřejných 
prostranstvích  představují  hygienické 
riziko,  zejména  pro  děti,  které  si 
hrají  na  trávnících  a  hřištích.  Tyto 
exkrementy  mohou  být  zdrojem 
různých infekcí a nemocí.

Apeluji na všechny majitele psů, aby 
své mazlíčky měli vždy pod kontrolou 
a dbali na  jejich chování na veřejných 
prostranstvích. Je důležité, aby psi byli 
na  vodítku  a  aby  majitelé  po  svých 
psech  uklízeli.  Obec  poskytuje 
speciální  sáčky  na  psí  exkrementy, 
které  jsou  umístěny  na  odpadkových 
koších, aby bylo uklízení jednodušší.

Dalším  rozmáhajícím  se  nešvarem 
je  parkování  v  obecní  zeleni,  které  je 
nejen  nevhodné  a  škodlivé  z  několika 
důvodů.  Ničí  trávníky  a  vegetaci,  což 
vede  k  estetickým  a  ekologickým 
škodám.  Poškozuje  kořeny  stromů 
a keřů, což může vést k jejich uschnutí 
a  následnému  odstranění.  Parkování 
na  zelených  plochách  také  brání 
volnému pohybu chodců a může ohrozit 
bezpečnost  dětí,  které  si  na  těchto 
plochách hrají.

Takové  chování  je  neúctou 
k  veřejnému  prostoru,  který  je  určen 
k rekreaci a odpočinku všech obyvatel. 
Prosím  vás,  abyste  respektovali 
pravidla a parkovali svá vozidla pouze 
na vyhrazených místech.

Společným úsilím můžeme zajistit, 
že naše obec bude bezpečným a čistým 
místem pro všechny její obyvatele.

Náhled do činností obce

V  následující  části  roku  má  obec 
v plánu realizaci těchto činností:
•   Provést  výměnu  veřejného  osvětlení 

za energeticky úsporné zdroje;
•   Zadat  zpracování  místní  energetické 

koncepce;
•   Provést  výměnu  obecního  rozhlasu 

za digitální;
•   Pokračovat  ve  zpracování  projektové 

dokumentace  na multifukčního  hřiště 
ve Smržově;

•   Zrealizovat  projektovou dokumentaci 
na  rekonstrukci  sportovního  hřiště 
v Hubílese;

•   Pokračovat s opravami herních prvků 
na  dětských  hřištích  v  Hubílese 
i  ve  Smržově  a  průběžně  tato  hřiště 
doplňovat o nové prvky;

•   Provádět průběžnou údržbu obecního 
lesa u kapličky;

Výročí ve Smržově

Svá výročí v únoru a březnu 
oslavili

Jaroslava  Hryzlíková,  Milada 
Čáslavová,  Miroslav  Veselý,  Vác-
lav  Hejcman,  Božena  Pechová 
a Jan Leština

Všem jubilantům přejeme pevné 
zdraví a spokojenost.

•   Dokončit  restaurování  křížové  cesty 
a její příprava na slavností požehnání;

•   Pokračovat  ve  zpracování  projektové 
dokumentace  pro  autobusovou 
zastávku v Hubílese u nádržky;

Obecní knihovna

Na  obecním  úřadě  ve  Smržově  je  stále 
otevřena  obecní  knihovna  s  možností 
zapůjčení  knih.  Knihovna  je  otevřena 
na obecním úřadě každé pondělí od 18.00 
do  19.00  hodin.  V  případě  zájmu  je 
možno  dohodnout  i  dovoz  či  donášku 
knih domů. 

Přání starosty

Milí spoluobčané,
blíží  se  léto,  čas  dovolených  a  školních 
prázdnin. Dovolte mi,  abych  vám všem 
popřál krásné a pohodové letní dny.
Ať  už  je  strávíte  kdekoliv,  přeji  vám 
mnoho  slunce,  odpočinku,  radosti 
a  bezpečných  návratů  z  cest.  Dětem 
přeji  báječné  prázdniny  plné  her 
a  dobrodružství  a  dospělým  klidnou 
dovolenou pro načerpání nových sil.
Užijte si léto plnými doušky!
S přátelským pozdravem,

Jaromír Hejl, 
starosta obce
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Výročí ve Skalici

Svá jubilea v březnu a dubnu 
oslavili

Ladislav Lacko, Stanislav Karpíšek, 
Ivana Malíková, Hana Javůrková, Jitka 
Sýkorová, Josef Zelený, Václav Hojný, 
Jana Dušková a Jitka Snášelová

OBEC SKALICE
Vážení občané, 
období  rozkvetlých 

stromů,  voňavých 
květin  a  velikonočních 
svátků  nám  oznamuje, 
že jaro je tu ve své  plné 
kráse. Přeji Vám, abyste 
načerpali  co  nejvíce 

sil,  radosti a  inspirace do nadcházejícího 
letního  období.  Vzhledem  k  nástupu 
teplého  počasí  nám  v  obci  na  veřejných 
plochách z nenadála vyrostla tráva. Jsme 
ale  připraveni.  Obec  se  rozhodla  pořídit 
profi  sekačku  z  důvodu  rychlejšího 
sekaní  hřišť  a  velkých  veřejných  ploch. 
Slibujeme  si  od  toho  hlavně  úsporu 
času,  rychlost  sečení. Sekačka disponuje 
hydraulickým  zdvihem  koše.  Dále 
jsme  k  našemu  obecnímu  pracovníkovi 
přijali  novou  posilu.  Oprava  ČOV  pro 
Mateřskou  školku  Číbuz  je  také  hotova. 
Oprava  přišla  na  necelých  142  tis.  Kč. 
Společnými silami s HZS Hradec Králové 
jsme opravili sirénu. Museli jsme vyměnit 

 

Skalice 132
503 03 Smiřice
tel.: 606 678 338
obec@skalice.info 
http://www.skalice.info
úřední hodiny

ÚT 10:00-18:00
ČT 10:00-18:00

OÚ Skalice
přívodní  el.  kabel  k  siréně,  který  vedl 
v  chodníku  ke  spínací  skříni. V  kulturní 
místnosti obecního úřadu proběhl seminář 
pro  seniory  „Jak  ovládat  chytrý  mobil“, 
který  si  všichni  zúčastnění  chválili. Dne 
8.  března  se  pořádaly  tradiční  oslavy 
MDŽ ve Skaličce, které se opět vydařily. 
Všechny  ženy  obdržely  karafiát,  dva 
zákusky  a  malý  dárek.  Dne  26.  března 
bylo  ve  Skalici  „Vítání  občánků“.  Sešli 
se nejen rodiče nově narozených ratolestí, 
ale i jejich rodinní příslušníci. Pan Sučák 
před  svátkem  Velikonoc  uspořádal 
v objektu obce na čp. 2  již druhý ročník 
„Proutkohraní“. Každý, kdo přišel, mohl 
si uplést vlastní pomlázku, nebo se naučit 
nové  způsoby  pletení.  Dokonce  mohl 
shlédnout  i  ukázku,  jak  se  plete  košík.  
Koncem  května  budeme  pořádat  pálení 
čarodějnic.  Můžete  přijít  do  Skaličky 
„na  kopec“  nebo  do  klubovny  v Číbuzi. 
Občerstvení ve Skaličce je zajištěno.

Příjemné jarní dny Vám přeje   
Milan Karpíšek, starosta

732 144 770
rezervace@oasamedical.cz
www.oasamedical.cz

Černilov 481, 50343 Černilov

Podporuje:
funkci imunitního systému
funkci štítné žlázy

Zmírňuje:
poruchy zažívacího traktu a metabolismu
deprese, stres, stavy únavy a vyčerpání

Pomáhá léčit:
astma, alergie, respirační onemocnění
lupénku, ekzémy, kožní alergie
srdečně-cévní nemoci, vysoký krevní tlak

Po – Ne:  9:00 - 20:00
( nutná rezervace termínu předem na tel. 732 144 770 )

• PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR  - INDIÁNSKÉ LÉTO
21. - 25.7.  a  18. - 22.8.2025

možnost přespání v solné jeskyni, výlety
určeno pro děti ve věku 6-12 let                                              
cena 2700,- Kč

• JÓGA PRO DOSPĚLÉ  - ÚT, ČT 
• DĚTSKÉ OSLAVY A NOČNÍ POBYTY
Dále nabízíme – permanentky a dárkové poukazy

- jedlou a koupelovou sůl
- solné svícny a lampy
- kosmetiku z Mrtvého moře

inzerce
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OBEC VÝRAVA
Vážení  a  milí 

sousedé, 
Konečně  jsme  se 

zase dočkali  rozkvetlého 
jara. Užijte  si ho plnými 
doušky! 

Ráda bych se s Vámi 
podělila  o  novinky  z  obecního  úřadu 
od posledního vydání Zpravodaje. 

V  pondělí  10.  března  se  konalo 
letošní první, 21. zasedání zastupitelstva 
obce.  Zastupitelé  na  něm  schválili 
záměr  výstavby  suchých  retenčních 
nádrží  na  obou  potocích  protékajících 
obcí,  se  kterým  je  seznámili  zástupci 
Povodí  Labe,  s.  p.  Tzv.  suché  poldry 
jsou  významným  protipovodňovým 
opatřením,  k  jehož  realizaci  přistoupilo 
Povodí Labe, s. p. společně s obcí Výrava 
po ničivých povodních v roce 2016. 

Ve  čtvrtek  10.  dubna  se  konalo 
setkání,  na  které  byli  pozváni  vlastníci 
všech  stavbou  dotčených  pozemků,  aby 
se  seznámili  s  detaily  akce  a  vyjádřili 
svůj  případný  souhlas  se  záměrem. 
Po vyjasnění majetkoprávních vztahů by 
pak  bylo  k  existující  studii  odtokových 
poměrů  provedeno  i  detailní  zaměření, 
biologický a geologický průzkum.  

Zastupitelstvo  dále  schválilo 
uzavření  Dodatku  č.  1  k  Nájemní 
smlouvě  na  rybník  Ve  Vrbičkách, 
ve  kterém  souhlasí  s  úpravou  termínu 
splatnosti  nájmu,  konáním  několika 
rybářských  akcí  a  zřízením  zázemí 
pro  porybného.  Schváleny  byly 
i  Smlouva  o  dílo  a  poskytování  služeb 
se společností GPlus, s. r. o na editorství 
digitální  technické  mapy  a  Dodatek  č. 
16 ke Smlouvě č. 953049 se společností 
Marius Pedersen, a. s. týkající se nového 
systému svozu plastu a papíru v obci. 

Nově  schválená  Obecně  závazná 
vyhláška  o  stanovení  systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání  a  odstraňování  komunálních 
odpadů  a  nakládání  se  stavebním 
odpadem na území obce Výrava upravuje 
od dubna třídění plastu a papíru vzhledem 
k  zavedení  svozu  z  každé  domácnosti. 
Sběrné  nádoby  jsou  stále  k  vyzvednutí 
na obecním úřadě. 

Frekvence svozu plastu je 1x 14 dní, 
vždy v sudý čtvrtek. Frekvence svozu 
papíru je 1 x 28 dní, každou druhou 
lichou středu (7. 5., 4. 6., 2. 7., 6. 8., 3. 
9., 1. 10., 5. 11., 3. 12. a 31. 12.). 

Svozové  nádoby  připravte  prosím 
vždy  den  předem  před  dům.  Svoz  je 
pro  občany  zdarma.  Velké  kontejnery 
na  plast  a  papír  ze  sběrných  míst 

 

Výrava 104
503 03 Smiřice
tel. 724 183 725
obec@vyrava.cz 
http://www.vyrava.cz

úřední hodiny

PO 15:00-18:00
ST 15:00-18:00
ČT   9:00-12:00

Knihovna

ST 16:00-18:00

OÚ Výrava
zůstanou  pouze  na  místě  za  hasičskou 
zbrojnicí a na Dolním Černilově. Sběrné 
nádoby na plast a papír a velkoobjemový 
kontejnery  na  bioodpad  v  rámci 
projektu Využití  odpadů  v  obci  Výrava 
byly  pořízeny  za  přispění  finančních 
prostředků  (70 %)  z  rozpočtu  Evropské 
unie. 

Zastupitelé  schválili  také  úpravy 
interních předpisů - Směrnici k vydávání 
právních a jiných předpisů obce, Opatření 
kompetence  a  pravomoci  orgánů  obce 
a Směrnici k zadávání veřejných zakázek 
malého  rozsahu.  Zastupitelstvo  obce 
neschválilo žádost MAS NAD ORLICÍ, 
o. p. s. o finanční podporu pro rok 2025, 
ale  souhlasilo  s  poskytnutím finančního 
daru  z  rozpočtu  obce  Výrava  ve  výši 
5  000 Kč  pro Český  svaz  včelařů,  z.  s., 
základní  organizace  Třebechovice  pod 
Orebem,  která  zastřešuje  i  výravské 
včelaře. 

Dalším  bodem  zasedání  byla 
delegace starostky obce k účasti na řádné 
Valné  hromadě  společnosti  Vodovody 
a  kanalizace,  a.s.  Zastupitelstvo 
souhlasilo  s  návrhem  starostky  podat 
přihlášku  do  soutěží  Zelená  obec  roku 
a  Vesnice  roku  2025,  ve  kterých  má 
obec možnost  prezentovat  své  aktivity. 
V rámci bodu hospodaření se zastupitelé 
seznámili  s  měsíčním  výkazem  plnění 
rozpočtu. 

V rámci diskuse seznámila starostka 
přítomné  s  projektovou  dokumentací 
na  vybudování    optické  sítě  v  obci, 
s  dokumentací  na  rekonstrukci  vodní 
nádrže  u  Dvořákových,  drobné  úpravě 
dokumentace na zřízení dětské skupiny 
v  budově  čp.  116  a  možnostech 
výstavby  garáží  za  obecním  úřadem. 
Informovala zastupitele také o možnosti 
převodu  nepotřebných  pozemků 
z  vlastnictví  státu  do  vlastnictví  obce 
a  o  krátkodobém  pronájmu  části 
pozemku p. č. 2364 společnosti TACTA 
ENERGO  na  období  3  měsíce.  Dále 
se  zastupitelé  dozvěděli  o  vydaném 
Rozhodnutí stavebního úřadu a povolení 
rekonstrukce komunikace v průtahu obcí 
č.    III/2992  a  konání  akce  IRONMAN 
v  neděli  17.  8.,  při  které  bude  průjezd 
obcí výrazně omezen. 

Zastupitelé  byli  informováni 
i o projektu Mikroregionu Černilovsko, 
v rámci něhož bude působit tzv. létající 
úředník  na  zajištění  archivní  a  spisové 
služby.  Zástupci  SDH  nabídli  obci 
zajištění  občerstvení  na  Čarodějnicích, 
vyčištění  špinavých  kontejnerů 
na  sběrných  místech,  likvidaci  knih 

Výročí ve Výravě
Svá jubilea v březnu oslavili 
Jana Krumlovská a Václav Voltr

z  knihovny  určených  na  vyřazení 
a  vyčištění  vodní  nádrže  –  bývalého 
koupaliště. 

V  pondělí  14.  dubna  se  konalo 
22.  zasedání  zastupitelstva  obce. 
Zastupitelé  na  něm  schválili  Dodatek 
č.  2  ke  Smlouvě  o  smlouvě  budoucí 
pronájmu  části  budovy  čp.  116, 
kterým  se  prodlužuje  termín  schválení 
dotace  z  rozpočtu MPSV  pro  Centrum 
pěstounských  rodin,  z.  s.  pro  účely 
vybudování  dětské  skupiny  do  30.  9. 
2025. 

Další  schválenou  smlouvou  je 
Příkazní  smlouva  o  vedení  účetnictví 
s firmou FIMS SERVICES, s. r. o., která 
bude od června zajišťovat účetnictví pro 
obec. Starostka předložila zastupitelům 
také návrh Dodatku k licenční smlouvě 
se  společností  TRIADA,  spol.  s  r. 
o.  o  poskytnutí  uživatelských  práv 
k modulárnímu počítačovému programu 
MUNIS. Jedná se o programy účetnictví, 
pokladny, legalizace a vidimace, registr 
obyvatel, poplatky, apod. 

Zastupitelé  schválili  také  jednu 
žádost  o  poskytnutí  finanční  podpory 
z  rozpočtu  obce  Výrava  z  programu 
„Obnova  čisticích  zařízení  odpadních 
vod v obci Výrava“. Starostka seznámila 
zastupitele  se  Zprávou  o  výsledku 
inventarizace  majetku  a  závazků  obce 
Výrava  za  rok  2024.  Inventarizace 
proběhla  bez  závad,  nebyly  zjištěny 
žádné inventurní rozdíly a nestanovíme 
žádná  opatření.  V  rámci  bodu 
Hospodaření  se  zastupitelé  seznámili 
s měsíčním výkazem plnění rozpočtu.
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V  diskusi  bylo  zastupitelstvo 
informováno  o  možnosti  instalace  OX 
Point – zásilkového boxu doručovacích 
společností.  Zastupitelé  krátce 
diskutovali o úpravě dopravního značení 
především  na  účelových  komunikacích 
v obci a plánu oprav těchto komunikací 
v  příštím  roce.  Starostka  je  také 
seznámila  se  stavem přípravy výstavby 
v lokalitě ÚP 12-13, která se neustále ze 
strany investora odkládá. 

Na závěr mám prosbu na všechny, 
kdo venčí na volno psy kolem Výravy. 
Budujeme biocentra mimo jiné 
také proto, aby se měla zvířátka 
všech druhů a velikostí kam schovat 
a v klidu vyvést mláďata. Ta ale 
nepřežijí, když se do nich zakousne 
větší plemeno volně pobíhajícího 

psa, kterého si majitel nezavolá. 
Myslete na to, prosím, a buďte při 
venčení ke všemu živému ohleduplní. 
Děkujeme. 

Těšíme  se  s  Vámi  na  viděnou  při 
Pálení  čarodějnic  a  stavbě  májky  30. 
dubna.  Dětský  den  na  téma  Vesmír 
oslavíme letos 7. června a vítání nových 
občánků  narozených  v  obci  od  června 
2023  proběhne  v  neděli  7.  září.  Koho 
zajímají  nové  metody  využitelné 
v  mezilidských  vztazích  a  také 
ve  výchově  dětí,  může  se  zúčastnit 
přednášky  o  Human  Design  v  sobotu 
3.  května  v  rámci  akce  Bookstart: 
S  knížkou  do  života.  Na  všechny  akce 
jste  srdečně  zváni!  Přeji  nám  všem 
voňavé a barevné jaro. 

 Eva Nepokojová, starostka

OBEC LIBŘICE

Výročí v Libřicích
Svá jubilea slaví

Jaroslav  Rýgl,  Marián  Dugas,  Božena 
Voltrová,  Marie  Gajdošová,  Jan  Štrajt, 
Marie  Vernarová,  Věra  Jedináková 
a Iveta Vítová

Obec  získala 
od  Královéhradeckého 
kraje dotaci na podporu 
provozu  prodejny 
25RRD10  ve  výši 
60  000 Kč.  Žádost 

o  dotaci  na  přípravu  investičních 
projektů 25RRD14 ve výši 163 350 Kč 
byla  zamítnuta  pro malý  počet  bodů  – 
o dotaci se ale stále jedná. Nyní čekáme 
na  vyjádření  Agrofertu  ke  směně 
pozemků  (za  pozemky  pod  Liprou 
získat pozemek, který má v současnosti 
pronajatý SDH). 

V  současné  době  čekáme  na  posun 
ohledně nového územního plánu – musí 
se  vyřešit  zaslané  připomínky  a  potom 
bude projednáván na obci. 

Po  obci  se  na  jaře  uskutečnilo 
zušlechťovací  prořezávání  stromků 
včetně  opravných  řezů.  Vyšlo  nové 
nařízení,  že  občané  nemůžou  na  svých 
pozemcích  pálit  větve  (vypalování 
trávy  bylo  zakázané  již  dříve),  proto 
se  část  větví  spálí  při  povoleném 
„pálení  čarodějnic“  nebo  se  vyvezou 
s  kontejnerem  na  bioodpad.  Pro 
zajímavost – v  loňském roce  se vyvezl 
bioodpad v množství 68,21 tuny (i přesto, 
že hodně občanů dává na zahradě trávu 
do vlastního kontejneru).

V  MR  Čerrnilov  se  nyní  řeší 
archivace  písemností  obcí  –  pro 
MRČ  bude  pracovat  archivářka,  která 
pomůže  obcím  s  řešením  problematiky 
zpracování archivu a skartací materiálu. 

Obec  dala  finanční  dar  ve  výši 
5 000 Kč na činnost zdravotního klauna 
na  financování  programů  a  návštěv 

 

Libřice 62
503 44 Libřice
tel.: 495 431 002
obec.librice@tiscali.cz 
http://www.obec-librice.cz

Úřední hodiny

PO 17:30-19:00
ČT 10:00-12:00, 15:00-18:00

OÚ Libřice
klaunů u dětí a starých lidí v nemocnici. 
Naopak  nepřispělo  finančním 
příspěvkem  na  činnost  Domova  E. 
Skuherského  (není  v  něm  žádný 
občan  Libřic).  Naopak  jsme  přispěli 
30  000 Kč  Oblastní  charitě  Hradec 
Králové na výstavbu lůžkového hospice 
a odlehčovací služby ve Stěžerách.

Zastupitelstvo  po  projednání 
schválilo  Inventarizační  zprávu  za  rok 
2024  se  závěrem,  že  komise  neshledala 
žádný inventarizační rozdíl. Dále se řešil 
dodavatel  elektrické  energie  pro  obec  – 
místostarosta  dojednal  velmi  příznivou 
cenu u ČEZ, zafixovanou na 2 roky. 

Zastupitelstvo  projednalo  ceník 
nájmu  a  služeb  spojených  s  pronájmem 
hrobových  míst.  Nájem  je  platný 
od  letošního  roku  až  po  31.  12.  2034. 
Cena  se  pro  občany  nezvyšovala,  ceny 
jsou shodné s minulým obdobím. Žádáme 
všechny  nájemce,  kteří  dosud  smlouvu 
neuzavřeli,  aby  tak  učinili  co  nejdříve. 
Nejprve se musí na obecním úřadu sepsat 
smlouva a poté se nájemné zaplatí.

Před  námi  je  další  práce  týkající  se 
kanalizačního systému obce. V současné 
době  se  připravujeme  na  řešení  této 
důležité  problematiky.  Každého 
čtvrt  roku  se  dělá  rozbor  vypouštění 
odpadních  vod  v  11  sběrných  místech 
přímo po obci. Rozbory zatím vycházejí 
v pořádku, ale každým rokem se limity 
zpřísňují. 

Zastupitelstvo  dále  delegovalo 
na  valnou  hromadu  VAK  pana  Luďka 
Horáka.  Pro  podporu  činnosti  Linky 
bezpečí  obec  darovala  finanční  dar 
ve výši 3 000 Kč.

Zastupitelstvo  projednalo 
a schválilo Zprávu o výsledku přezkumu 
hospodaření  obce  se  závěrem:  nebyly 
zjištěny  chyby  a  nedostatky,  nejsou 
žádná rizika, podíl závazků na rozpočtu 
je  4,3 %,  pohledávek  0,  zastavený 
majetek  0,  podíl  dluhu  k  příjmům 
za poslední 4 roky činí 1,89 % (leasing 
na  traktor,  který  bude  v  letošním  roce 
celý  splacený).  Obec  na  3  měsíce 
po  zvážení  plateb  v  nejbližším  období 
uložila na termínovaný vklad 4 miliony 
Kč s úrokem 2,69 %, což vynese pěkný 
finanční obnos.  

Eva Hynková, 
starostka
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KNIHOVNA ČERNILOV
 

Černilov 310
503 43 Černilov 
tel.: 491 041 047
       777 639 944
skype:  knihovna_cernilov
knihovna@cernilov.cz
http://knihovna.cernilov.eu

Otevírací doba

PO, ČT  13:00-18:00
ST  13:00-17:00
PÁ    8:00-12:00

Knihovna Černilov
Úspěšní absolventi podzimního semestru  
VU3V – kurz Santini

A b s o l v e n t i 
podzimního  kurzu 
Virtuální  univerzity 
třetího  věku  obdrželi 

v úterý 1. 4. 2025 certikáty za své úspěšné 
studium  díla  Jana  Blažeje  Santiniho-
Aichela.  Diplomy  jim  předal  starosta 
obce  Černilov,  Ing.  Petr  Staša,  spolu 
s  ředitelem  Národního  památkového 
ústavu, ÚP  Josefov,  Ing.  Jiřím Balským. 
Poté následovala přednáška Ing. Balského 
k  výstavě  o  Santinim,  kterou  zapůjčil 
do  Kulturního  a  spolkového  domu 
v  Černilově  Královéhradecký  kraj 
a  jejímž  je  Jiří  Balský  autorem.  Kurzy 
Virtuální  univerzity  třetího  věku 
probíhají  v  Kulturním  a  spolkovém 

domě v Černilově v podzimním a jarním 
semestru.  Koordinaci  kurzů  zajišťuje 
Místní knihovna. 

Kurz Santini úspěšně absolvovali  tito 
posluchači  (v  abecedním  pořadí):  Josef 
Bleha, Milada Bortlíková, Ing. Vladimíra 
Dohnalová, Marie Dráhová, Jana Hušková, 
Zuzana  Jirásková,  Jaroslav  Kudrnáč, 
Mgr.  Iva  Kupková,  Vladana  Kynosová, 
Bohdana  Michálková,  Iva  Stehlíková, 
Ing.  Eva  Stolínová,  Ing.  Helena 
Voborníková. Všem gratulujeme!

Jana Žárská



13Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko  2|2025

V  měsíci  únoru  se  některé  děti 
účastnily Medvědovy  lyžařské  akademie 
SNOWBEAR v Sedloňově. Odjížděli jsme 
každé  ráno  společně  se  základní  školou 
a  vraceli  se  zpět  na  oběd.  Počasí  nám 
celý  týden přálo  a  v  pátek  se  na  závody 
přijížděli  podívat  i  rodiče,  aby  viděli 
pokroky dětí. Březen jsme ve školce trávili 
v  tématice  vesmíru.  V  rámci  projektu 

Mateřská škola Librantice

jsme  vyrazili  na  výlet  do  Hvězdárny 
a  planetária  v  Hradci  Králové.  V  téže 
měsíci nás čekala ve školce spousta práce 
při  výměně  koberce.  Se  stěhováním 
nábytku  a  strháváním  koberce  nám 
pomohli někteří tatínci a další pomocníci. 
Za  jejich  pomoc  bychom  jim  rády  ještě 
jednou poděkovaly.  

Kamila Bortlíková

 

Librantice 119
503 46 Třebechovice pod Orebem
tel.: 773 585 677
zslibrantice@seznam.cz
mslibrantice@seznam.cz 

http://www.zslibrantice.cz
http://www.mslibrantice.cz

ZŠ a MŠ Librantice

Mateřská škola Číbuz
 

Číbuz 20
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 421
ms.cibuz@seznam.cz 
http://www.mscibuz.cz

MŠ Číbuz

V  tomto  školním  roce  jsme poprvé 
realizovali  program  zvaný  Edastim 
cílený na podporu školní připravenosti. 
V  tomto  programu  je  kladen  důraz 
na  rozvoj  jednotlivých  schopností 
dítěte  pro  úspěšné  zvládnutí  čtení, 
psaní  a  počítání,  rozvoj  myšlení, 
řeči,  soustředění,  emočních  a  volních 
procesů,  sociálních  dovedností. 
Edastim  je  zaměřený  na  spolupráci 
s rodinou dítěte, rozšiřuje a prohlubuje 
partnerství,  vzájemné  obohacování, 
předávání  informací  a  sdílení  rodič  – 
dítě  -  pedagog.  Rodiče  se  tak  aktivně 
zapojili  do  procesu  realizace  našich 
pravidelných setkávání.  

Pro  učitele  i  rodiče  a  jejich  děti 
to  byl  nový  typ  práce.  Sešli  jsme  se 
společně vždy odpoledne jednou za 14 
dní. Jednalo se o 10 setkání rozdělených 
do  tří  částí.  Nejprve  pracovali  rodiče 
s  dětmi  podle  instrukcí,  poté  byly 
pro  děti  připraveny  různé  aktivity 
a  činnosti,  které  si  později  rodiče 
s dětmi procvičili sami. Rodiče získali 
motivaci,  rady  a  náměty  pro  práci 

Podpora školní připravenosti za spoluúčasti rodičů

s dítětem, viděli své dítě při práci, učili 
se  s  ním  spolupracovat,  komunikovat, 
stali  se  z  nich  pomocníci  svého  dítěte 
a v neposlední řadě s ním strávili více 
společných chvil. 

V rámci programu rodiče zakoupili 
pracovní  sešity  rozpracované  do  10 
lekcí určené pro práci doma.  Ač měly 
děti na splnění těchto úkolů dva týdny, 
zadaná cvičení vypracovaly co nejdříve 
a  ,,stěžovaly  si“,  že  jich  bylo  málo. 
I  když  to  zpočátku  byla  pro  všechny 
aktéry novinka, můžeme nyní tvrdit, že 
jsme ji společnými silami nejen úspěšně 
zvládli,  ale dokonce  jsme  si  to  i  užili. 
Při  pozorování  práce  mezi  rodičem 
a  dítětem  jsme  zaznamenali  pokroku 
zejména  ve  vzájemné  komunikaci, 
rodiče  získali  zkušenost  jak  děti  vést 
tak,  aby  společně  dosáhli  pokroku 
např.  v  oblasti  zrakového  vnímání, 
sluchového,  početních  představ. 
Společné  dny  plné  různých  aktivit 
a her byly pro děti zábavou i učením. 

S  rodiči  jsme  navázali  užší 
spolupráci  a  těšíme  se  na  příští 

setkávání v dalším školním roce.
Závěrem  bychom  s  vámi  chtěli 

sdílet  některé  střípky  z  dotazníku  pro 
rodiče:

,,Získali  jsme  informace o podpoře 
dalšího  rozvoje  dítěte,  náměty  pro 
hravé  činnosti,  měli  jsme  možnost 
pozorovat  signály  a  projevy  dítěte, 
zjistili  jsme  silné  stránky  dítěte  a  kde 
je  naopak  potřeba  ,,zabrat“,  získali 
jsme  reálný  náhled  na  schopnosti 
a  dovednosti  dítěte,  dozvěděli  jsme 
se,  co  by  dítě  jako  předškolák  mělo 
zvládnout,  že  je  potřeba  hodně 
trpělivosti. Jedná se o velmi komplexní 
přípravu,  považuji  tento  program 
za  velký  přínos  pro  děti,  jejich  rodiče  
i učitele“.

 Bc. Irena Slánská
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Vynášení Morany v MŠ Číbuz

Tradiční  rituál  našich  předků,  jehož 
kořeny  sahají  až  do  předkřesťanské  éry, 
byl  ve  středověku  potírán  církví  jako 
pohanský zvyk a v 19.  století upadl  téměř 
do zapomnění.   V současnosti se tato dříve 
tradiční  oslava  vynášení  smrti  a  příchodu 
jara opět stává součástí naší kultury.

Naše školka v Číbuzi si událost vynášení 
Morany  připomněla  ve  čtvrtek  20.  března 
2025 během slavnosti, na níž jsme naše děti 
a  jejich  rodiče  přivítali  na  školní  zahradě, 
kterou  jsme  pro  vytvoření  slavnostní  jarní 
atmosféry  vyzdobili  zelenými  jarními 
stuhami.

Zároveň  jsme  pro  účastníky  slavnosti 
připravili různé společné aktivity. Jako první 
byla přichystána naučná stezka, na které se 
děti a jejich rodiče mohli postupně seznámit 
s  tradicí  vynášení  Morany  formou  plnění 
zajímavých úkolů. Na konci  této  stezky  si 
za odměnu vyrobili malou figurku Morany 
ze špejlí, papíru a látek. Další aktivitou bylo 
rozstříhání  obrázku  Morany,  který  museli 
následně  sestavit  podobně  jako  puzzle 
a nalepit na papír.

Po  splnění  aktivit  jsme  našim  dětem 
a  jejich  rodičům  představili  v  celé  své 
kráse  naši  Paní  zimu,  zhotovenou  z  větví 

a cárů starých látek, ozdobenou vaječnými 
skořápkami.  Společně  v  průvodu  jsme 
Moranu  nesli  naší  vesnicí  za  doprovodu 
básniček  na  přivolání  jara  až  k  vodě. 
Básničkou  „Zimo,  zimo,  táhni  pryč…“ 
jsme se se zimou rozloučili a hodili Moranu 
do vody.

Dokonce  i  počasí  jako  by  zimu 
vyprovodilo  společně  s  námi,  byl  krásný 
slunečný  jarní  den  a  my  si  mohli  oslavu 
příchodu  jara  náležitě  užít  v  celé  parádě 
se všemi účastníky, kteří  se  sešli ve velmi 
hojném počtu.

  Zuzana Kejřová

Líhneme se ve školce, aneb „Jak to bylo, slepičko?“

Na počátku bylo vajíčko. Vlastně, kdo 
to ví? A kdo nám na to odpoví?

My  to  nevíme,  ale  s  kuřátky  v  líhni 
se  to  teď  právě  dozvíme.  Jednoho 
slunečného dne se nám ve školce objevilo 
vajíčko.  A  nebylo  samo.  Byla  jich  celá 
líheň.  A víte, co to je líheň? Líheň vypadá 
jako krabička plná malých vajíček. A v té 
krabičce  je  teploučko,  jako  u  maminky 
kvočny. V takovém teplíčku se vajíčkům 
a kuřátkům moc líbí a pěkně se nám před 
očima  klubají.  A  my  všichni  se 
zatajeným dechem sledujeme, co 
se bude dít.

Nevěřili  byste  tomu. 
Najednou se skořápka zvedá a my 
vidíme  zobáček  a  pak  hlavičku 
s  velkýma  očima.  Potom  se  ze 
skořápky  vyhouplo  malinké 
tělíčko.  Zobáčkem  si  kuřátko 
otevřelo  skořápku  podobně,  jako 
když  my  si  otvíráme  konzervu 
otvírákem.  To  je  tedy  námaha. 
Takový malý  ptáček.  Pořádně  se 
zapřel nožkama a statečně odtlačil 
polovinu  skořápky.  A  poslední 
křup a kuřátko se klube ven.

Poté  si  kuřátko  na  chvilku 
zdřímlo.  Není  divu.  Je  to  pěkný 
silák,  vyklubat  se  ze  skořápky. 
Po  krátkém  odpočinku  už 

je  kuřátko  čipernější  a  už  poskakuje 
po líhni a vesele si pípá. Je z něho hezká 
načepýřená  kulička.  Ještě  chvilku  počká 
na své kamarády a jde se z líhně ven. To 
vám je radosti.

A my jsme si za to, že jsme potichoučku 
sledovali  líhnutí  kuřátek,  mohli  kuřátka 
pohladit. Z dlaní jsme udělali malinkatou 
mističku  pro  kuřátko.  To  proto,  aby  se 
cítilo v bezpečí, jako ve skořápce. A víte, 
jaké  to  je  mít  v  dlani  malého  ptáčka? 

Je  maličký,  heboučký,  má  malé  nožky. 
A  každý  je  přesto  jiný.  Jako  děti.  Jedno 
kuřátko  je  bojácné,  druhé  neposedné 
a  třetí z dlaně klidně sleduje, co se bude 
dít. Později už byla kuřátka unavená, a tak 
jsme  je  nechali  odpočinout.  Pozorovali 
jsme, jak klidně a spokojeně usínají.

Kuřátka  spala,  ale my  jsme měli  síly 
na rozdávání A tak jsme vyběhli do přírody 
za sluníčkem. To byl krásný den.

Majka Jelínková a Jana Janská
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Krtek a jaro

„Krtečku, kde ses tu vzal? A 
kdo tě přivolal?“

Jednoho dne skončila zima a my jsme 
pozorovali  přicházející  jaro.  Sluníčko 
hřálo,  zpívali  ptáčci  a  rozkvétaly 
sněženky.  Jednoho dne k nám do  školky 
přišel nečekaný host. Byl celý chundelatý, 
trošku  stydlín,  ale  nakonec  se  z  něho 
vyklubal  kamarád  s  velkým  srdíčkem. 
Moc se nám zalíbil a hned jsme si našeho 
nového kamaráda oblíbili.  

Tím  kamarádem  nebyl  nikdo  jiný, 
než  náš  starý  známý  krteček.  Takový 
plyšový  kamarád,  který  k  nám  přišel 
na návštěvu společně s malým vrabečkem 
a přinesl kufřík plný zábavy.  Těšili jsme 
se,  až do kufříku nahlédneme. Byli  jsme 
zvědaví,  co  tam  na  nás  čeká. A  ono  se 

v něm neskrývalo nic jiného, než báječné, 
barevné, kouzelné jaro. Spousta živočichů 
a  květinek,  které  probudilo  hřejivé  jarní 
sluníčko. A tak nám krteček své kamarády 
a  rostlinky  představil,  ukázal  nám,  jak 
se o ně starat. A také nám vysvětlil, proč 

nesmíme  hladit 
mláďátka.  Co  by 
se jim stalo a koho 
máme  požádat 
o  pomoc,  když 
nějaké  mládě 
v přírodě najdeme.

K r t e č e k 
si  s  námi 
zahrál  spoustu 
poznávacích  her, 
a  dokonce  jsme 
probudili i včelky.

„A  krtečku,  kde  bydlíš? A  kdo  bydlí 
s tebou?“ „A řekni nám, milý krtečku, kdo 
žije v hnízdě na stromě? A kde se tam to 
hnízdo vzalo, kdo ho tam postavil?“  Také 
žabky  jsme  celou  zimu  neviděli,  kam  se 
schovaly?“    Měli  jsme  spousty  otázek 
a krteček, který se stal naším průvodcem, 
nám o životě kolem nás trpělivě a s láskou 
vyprávěl.

Nakonec  si  jeho  plyšový  kamarád 
vrabeček  zanotoval  vrabčí  písničku 
společně  s  našimi  vrabčáky,  kteří  se 
ukrývali  v  křoví  pod  okny. To  vám byla 
legrace, když si tak spolu zpívali.  

Nakonec  jsme  se  s  krtečkem  a  jeho 
kamarády rozloučili. Ale smutní z toho, že 
odchází,  jsme  nebyli,  protože  se  krteček 
za námi zase brzy vrátí.

 Majka Jelínková

První pomoc

Nebezpečí  nás  doprovází  na  každém 
kroku  a  nikdy  nevíme,  co  se  nám může 
přihodit.  Proto  je  znalost  první  pomoci 
tak důležitá.  I  dítě může zachránit  život. 
Seznámit  děti  se  základy  první  pomoci 
přijeli k nám do školky zkušení zdravotní 
záchranáři  z  praxe.  Připravené  aktivity 
probíhaly  formou  her  tak,  aby  byly  pro 
děti  naučné  a  zároveň  přijatelné  jejich 
věku.  Děti  si  na  resuscitační  figuríně 
a plyšovém medvědovi vyzkoušely masáž 
srdce,  povídali  jsme  si  o  prevenci  úrazů 
a jak přivolat pomoc. 

Děti  si  mohly  pomocí  maskování 
nechat vytvořit vlastní zranění, při kterém 
si  ostatní  kamarádi  nacvičili  zavazování 
ran.  Také  si  mohly  vyzkoušet  zabalení 
do  izotermické  fólie.  Nejvíce  však  děti 

bavilo  zabalování  lektorů.  Závěrem  děti 
měřily tlak a měly možnost si záchranářské 
aktivity  ještě  několikrát  vyzkoušet.  Děti 
byly velmi pozorné a zvídavé. Za odměnu 
dostaly od záchranářů  injekční stříkačky, 
jednorázové  zdravotnické  rukavice 
a omalovánky. 

Program  byl  nejen  poutavý,  ale 
také  poučný  a  to  jak  pro  děti,  tak  i  pro 
dospěláky,  kteří  si  také  vyzkoušeli 
resuscitaci  či  Heimlichův  hmat  při 
vdechnutí  cizího  tělesa.  Nyní  už  víme, 
jak můžeme  pomoci  druhému. A  co  vy? 
Jste také připraveni? Pokud si nejste jisti, 
oslovte  zdravotníky,  záchranáře,  ať  vás 
také naučí vše, co je důležité při záchraně 
života a pomoci druhému.

Bc. Irena Slánská

Na skok sochařem

Děti  z  čibuzské  školičky  se  nebojí 
zašpinit  si  ruce  a  poznávat  nové  věci. 
Tentokrát  si  vyzkoušely,  jaké  je  to  býti 
sochařem. Pod zkušeným zrakem lektorky 
se  seznamovaly  s  vlastnostmi  sochařské 
hlíny.  Dozvěděly  se,  že  hlína  je  na  dotyk 
studená, a je potřeba ji nejprve zahřát, než 
s  ní  začneme  tvořit. A  tak  se  děti  pustily 
do  hnětení  hlíny.  Už  za  chvilku  tu  byla 
hlaďoučká kulička hlíny. Co teď? Z kuličky 
děti  vytvarovaly placku, na kterou dostaly 
svíčku. Vzniknul nám tedy krásný svícínek. 
Pokud jste si mysleli, že máme hotovo, tak 
byste  se  mýlili. Malí  sochaři  dostali  další 
hroudu  hlíny  a  zkušeně  tvořili  hliněnou 
kuličku  a  z  ní  placku.  Za  okamžik  se  tu 
objevují  první  vajíčka,  slepičky,  kuřátka 
a  zajíčkové.  To  vše  jen  z  kousku  hlíny 
a  vykrajovátek.  K  tomu  malinká  špejle 
a zvířátka už bydlí na svícínku. A protože je 
to kouzelná sochařská hlína, tak nám bude 
stačit jen trocha trpělivosti a za pár dní budou 
svícínky se zvířátky připraveny, abychom je 
mohli  vymalovat  jarními  barvami.  Už  se 
na to moc těšíme!  Jana Janská, DiS.
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ZŠ A MŠ Černilov
Říkej, mluv a povídej

Každé  pondělí 
po  obědě  je  ve  třídě 
Obláčků  kroužek 
Říkej, mluv a povídej 
pro  13  přihlášených 
dětí. Děti si procvičují 

mluvidla.  Cvičíme  jazýčky,  rty  a  čelist. 
Toto  procvičení  probíhá  motivovanými 
cviky.  Součástí  správného  mluvení  je 
i  dechové  cvičení.  Velmi  oblíbený  je 
u dětí „potápěč“, kdy se děti nadechnou 
a po napočítání do tří vydechnou. 

Po  tomto  cvičení  většinou  následuje 
procvičování  sykavek  a  jiných 
obtížnějších  hlásek.  Napodobujeme 
syčení  hada,  bzukot  mouchy  a  vždy  se 

snažíme  o  správné  vytvoření  hlásky. 
Součástí  povídání  jsou  i  hry,  kdy  děti 
tvoří  slovesa.  (Co  dělá  paní  doktorka? 
Co dělá  paní  kuchařka?  apod.),  tvoříme 
opaky  a  zdrobněliny.    Často  hrajeme 
hru,  kdy  děti  opakují  větu,  kterou  stále 
paní  učitelka  rozšiřuje  o  jedno  slovo 
a  tím si děti při opakování cvičí paměť. 
Děti  rády  rytmizují  písně  u  klavíru, 
popisují obrázky, povídají, co během dne  
dělaly.  

Také  si  procvičujeme  paže  a  prstíky 
a  potom  následuje  kreslení  nebo 
grafomotorické  cvičení.    Na  závěr  si 
hrajeme pohybové hry. Nejoblíbenější je 
hra Na kouzelníka, kdy děti paní učitelka 
začaruje děti do zvířátek. Děti napodobí 

Ať je dobře – projekt na podporu pedagogů a dětí

V  loňském  roce  jsme  dostali 
z  Královéhradeckého  kraje  dotaci 
na prevenci rizikového chování a duševní 
zdraví. Dotace byla použita na proškolení 
všech  učitelek  mateřské  školy  v  oblasti 
psychohygieny,  na  zvládání  stresu 
a  na  prevenci  syndromu  vyhoření. 
Seminář  pedagožky  podpořil  v  jejich 
profesním  růstu  a  přispěl  k  vytvoření 
pozitivní  pracovní  atmosféry.  

V  oblasti  preventivních  aktivit  jsme 
zaměřili  pozornost  na  specifickou 
prevenci  projevů  rizikového  chování 
dětí  v  MŠ  -  konkrétně  na  emocionální 
rozvoj  dětí.  Zakoupili  jsme  obrázkové 
karty  pro  porozumění  emocím  a  rozvoj 
sociálních  dovedností,  které  pomáhají 
dětem pochopit  a pojmenovat  své pocity 
prostřednictvím  každodenních  situací 
z  jejich  života.  Dále  jsme  pořídili  hry, 

jejichž hrdiny jsou plyšové hračky a jejich 
menší plyšoví kamarádi, kteří představují 
jednotlivé emoce. 

Mgr. Petra Moravcová

nejen  pohyb,  ale  i  zvuk.  Všechny  tyto 
činnosti  jsou  motivované  aktuálním 
tématem a hlavně hrou. 

Bc. Alena Jeremiášová

Plavecký výcvik v MŠ

V letošním školním roce se děti ze třídy 
Bublinek  zúčastnily  plaveckého  výcviku 
v  krytém bazénu    v Hradci Králové. Celý 
kurz byl  rozdělen do  jedenácti  lekcí,  které 
probíhaly  jednou  týdně  pod  vedením 
zkušených  instruktorů  plavecké  školy 
VLNKA. Každá lekce probíhala formou her, 
což  dětem  pomáhalo  uvolnit  se  a  zároveň 
přirozeně rozvíjet své pohybové schopnosti. 
Instruktoři  využívali  individuální  přístup 
a dokázali vytvořit přátelskou a bezpečnou 
atmosféru,  ve  které  se  děti  cítily  dobře. 
Cílem  plaveckého  výcviku  bylo  probudit 
v  dětech  kladný  vztah  k  vodě,  odstranit 
případné  obavy  a  naučit  je  základním 
prvkům  jako  splývání,  dýchání  do  vody, 
kopání nohama či pohyb za pomoci různých 
plaveckých pomůcek. Děti měly jedinečnou 
příležitost seznámit se s vodním prostředím 
a užít si spoustu legrace.

Na  závěr  kurzu  každý  malý  plavec 
obdržel  „Mokré  vysvědčení“  a  malou 
odměnu.  Věříme,  že  získané  dovednosti 
budou děti nadále rozvíjet.

Jana Maršíková, DiS.

Beseda s knihou

V  rámci  akcí  mateřské  školy  se 
10.  4.  uskutečnila  „Beseda  s  knihou“ 
s  autorkou  dětských  knížek  Jitkou 
Vítovou.  Úvodní slovo patřilo samotné 
autorce,  která  dětem  řekla  svůj  příběh, 
jak  se  stala  spisovatelkou.  Děti  měly 
možnost zeptat se na otázky  týkající se 
psaní knih a jejich vzniku, což vyvolalo 
živou  diskuzi.  Paní  Vítová  měla  pro 
děti připravené ukázky 
listů  z  tiskárny  a  vše 
dětem  vysvětlila. 
Názorně  ukázala,  jak 
v  tisku  vzniká  kniha. 
Poté  se  děti  daly 
do  „práce  s  knihou“. 
Ve dvojicích prohlížely 
knížku  „Kocourek 
Uhlík a tajemná vrata“. 
Paní spisovatelka četla 
text  a  prováděla  děti 
příběhem.  Děti  byly 
do  četby  zapojovány 
otázkami  k  textu, 
ukazovaly na obrázky, 

odpovídaly  na  otázky.  Druhou  knihou, 
s  kterou  děti  pracovaly,  se  jmenovala 
„Kamarádi  z  lesa  aneb  lež  má  krátké 
nohy“.  Když  beseda  skončila,  děti 
si  mohly  prohlédnout  další  knihy 
od autorky. Akce se setkala s pozitivním 
ohlasem a děti už se těší na další setkání 
s knihou. 

Barbora Hýsková
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ZŠ A MŠ Černilov
Hradecké putování s královnami

V pondělí 14. dubna vyjeli přihlášení 
žáci  z  5.  A  a  5.  B  strávit  příjemné 
putovní  odpoledne  na  akci  Hradecké 
putování s královnami. Putování pořádá 
Knihovna  města  Hradce  Králové 
u příležitosti 800  let města. Trasa vede 
historickou  částí  města,  zejména  pak 
Velkým  a  Malým  náměstím,  případně 
přilehlými  ulicemi,  dále  Jiráskovými 
sady  i  lokalitami  u Muzea  východních 
Čech. Ke každé zastávce u historického 
objektu  knihovna  sestavila  text  a  také 
úkoly.  Žáci  se  tak  nejen  více  než  3 
hodiny  prošli  po  čerstvém vzduchu  (se 
značným  přispěním  sluníčka),  ale  také 
se dozvěděli o místech a postavách, které 

jsou  spjaty  s  historií  Hradce  Králové 
i  několik  set  let.   A  vedle  historických 
postav  jsme  úplnou  náhodou  potkali 
i jednu současnou, a to Adama Zadražila, 
brankáře FC HK. 

Putovní  trasa  probíhá  do  1.  12. 
2025,  vyražte  na  putování  Hradcem 
také, případně  si  pročtěte  texty  a úkoly, 
které  naši  žáci  plnili,  na  níže  uve-
deném  odkazu:  https://
w w w . k n i h o v n a h k .
c z / f i l e s / t i n y m c e /
Hradecke_putovani_s_
kralovnami_2025.pdf

Mgr. Bc. Radek Hybšman

Návštěva Místní knihovny v Černilově

Stejně  jako  předchozí  roky,  i  letos 
docházíme  s  dětmi  jednou  měsíčně 
do  knihovny  v  Černilově.  Při  cestách 
do knihovny  se děti  seznamují  s daným 
tématem, plní úkoly, zodpovídají otázky 
a  řeší  hádanky  a  kvízy.  V  knihovně 
je  pro  ně  připravený  pestrý  program 
v  podobě  zhlédnutého,  převyprávěného 
či  přečteného  příběhu,  který  děti  poté 
výtvarně  znázorní.  Nakonec  si  děti 
vybírají  knihu  k  vypůjčení  domů,  která 
je  nejvíce  zaujala.  Takto  se  seznamují 
s pravidly vypůjčení a následně navrácení 
knih,  dochází  k  bezplatné  registraci 
nových malých čtenářů. 

V  následujících  třech  týdnech 
mají  děti  za  úkol  knihu  doma  s  rodiči 

přečíst. Čtvrtý týden knihu přinesou zpět 
do třídy. Převypravují příběh knihy, čímž 
si rozvíjejí komunikační schopnosti. 

Poté  kreslí  obrázek  podle  přečtené 
knihy. Obrázky jsou zakládány do desek – 
děti si tak tvoří svůj první čtenářský deník. 

Čtení knih u dětí rozvíjí představivost, 
která  je  v dnešní  době vizuálních médií 
spíše  upozaďována.  Má  vliv  nejen 
na  intelekt  dítěte,  ale  i  na  emocionální 
stránku,  kterou  získává  právě  při 
společném čtení s rodiči. I krátké chvíle 
strávené  u  knížky  navodí  dětem  pocit 
lásky  a  upevní  tak  ještě  více  rodinné 
pouto.

Eliška Staníčková, DiS.
MŠ Duháčci

Den otevřených dveří ZŠ

V  součinnosti  se  zápisem  budoucích 
prvňáčků  si  mohli  rodiče  i  veřejnost 
prohlédnout  prostory  naší  školy  -  zcela 
novou školní kuchyňku, šatny, tělocvičnu, 
prostory všech  tříd  a odborných učeben, 
v  některých  z  nich  si  mohli  návštěvníci 
vyzkoušet např. výukové programy, práci 
s  mikroskopem,  chem.  pokusy,  viděli 
ukázky  z  činnosti  kroužků  -  legoroboti, 
pletení  z  pedigu  a  keramika.  Ve  třídách 
také  viděli  vybavení  a  učební  pomůcky. 
V  dopoledních  hodinách  bylo  možné 
podívat se do vyučovacích hodin.

Mgr. Jana Hofmanová, Mgr. Lenka 
Javůrková
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Finanční gramotnost – po krajském kole 

Tým  páťáků  (Anička  Hanslíková, 
Karel Vlk a Daniel Nezbeda) pod vedením 
Mgr.  Bc.  Radka  Hybšmana  online 
obhajoval  před  odbornou  komisí  svůj 
projekt  Borůvkový  ráj  v  úterý  8.  4.  od  8 
hodin.  Členové  týmu  představili  všechny 
části  projektu  a  poté  zodpověděli  otázky, 
které  si  finanční  experti  na  tým  připravili 
–  co  je  inspirovalo,  jaké  ovoce mají  rádi, 
jakému pěstování se na zahradě věnují, jak 
by  naložili  se  ziskem,  jak  by  si  počínali, 
pokud by se zisk ihned nedostavil a jiné. 

Výkon  našich  páťáků  zaslouží  uznání 
a  respekt.  Nasbírali  totiž  další  cennou 
zkušenost,  neboť  na  vlastní  kůži  poznali, 
co  všechno  obnáší  prezentace  a  obhajoba 
vypracované  práce,  a  především  se  nijak 
nezalekli  mluvit  před  komisí,  případně 
prezentovat  své  názory.  Páťáci  zvítězili 
v  okresním kole,  také v 1.  části  krajského 
kola  a  jejich  jízda  nekončí!  Zveřejněné 
výsledky  ukazují  1.  místo  i  po  realizaci 
obhajob, a tedy po 2. části krajského kola. To 
znamená, že páťáci POSTUPUJÍ do finále 
(celostátního kola), které se koná 25. dubna 
2025 v České národní  bance v Praze,  kde 
naši páťáci změří síly s vítězi ze všech krajů 

České republiky!
Tým deváťáků  (Matěj Šlesingr, Andrej 

Špunda  a  Josef  Lukšíček)  pod  vedením 
Mgr.  Dany  Hoffmannové  obhajoval 
svůj  projekt,  který  zahrnoval  porovnání 
bankovních  produktů  s  ohledem  na  své 
příjmy  a  výdaje,  ve  středu  9.  4.  od  8:30 
hodin.  Deváťáci  zaslouží  také  respekt 
a  uznání.  Na  prezentace  přišli  elegantně 
oblečení  a  sebevědomě  seznámili  komisi 
se  svým  projektem.  Následně  odpovídali 
na  různé  dotazy  –  na  využití  placení 
platební  kartou,  na  rozdíly  mezi  kreditní 
a debetní kartou,  ale  i na  to,  zdali  je něco 
při  práci  na projektu překvapilo. Deváťáci 
získali  i  cennou  zkušenost  do  další  etapy 
svého studentského života, neboť je za pár 
měsíců čekají střední školy a svět financí se 
jich bude dotýkat více a více. V konečných 
výsledcích  obsadili  3.  místo,  před  nimi 
skončilo  Gymnázium  Broumov  a  vítězem 
(postupujícím)  se  stala  ZŠ  K.  V.  Raise 
z Lázní Bělohrad. Naši do celostátního kola 
nepostupují,  ale  být  3.  v  kraji  a  načerpat 
tažením (školní kolo, okresní kolo, obě části 
krajského kola) cenné zkušenosti, to se také 
hodně počítá!  Mgr. Bc. Radek Hybšman

Finanční gramotnost (1. část krajského kola)

Během měsíce února oba naše postupové 
týmy zpracovaly projekty, které byly úkolem 
v  1.  části  krajského kola  soutěže Finanční 
gramotnost a které odevzdaly do 3. března. 

Tým páťáků (Anička Hanslíková, Karel 
Vlk,  Daniel  Nezbeda)  zpracoval  projekt 
s názvem Borůvkový ráj. Projekt zahrnoval: 
anketu,  informace  o  pěstování  borůvek, 
výběr místa, rozpočet i případné zhodnocení 
borůvek  při  prodeji  na  vybraných  akcích 
pro veřejnost. Tým páťáků obsadil 1. místo 
a  postupuje  do  2.  části  krajského  kola, 
do kterého mohly postoupit pouze první tři 
týmy z 1. části! 

Tým deváťáků  (Matěj Šlesingr, Andrej 
Špunda, Josef Lukšíček) zpracoval projekt, 
který  zahrnoval  porovnání  bankovních 
produktů  pro  uložení  žákovských  příjmů. 
Projekt  obsahoval  několik  částí:  anketu, 
vyhodnocení  ankety,  sestavení  přehledu 
pravidelného  i  nepravidelného  kapesného, 
kritéria  pro  výběr  bankovního  produktu 
a výsledné shrnutí produktů. Tým deváťáků 
obsadil  3.  místo  a  postoupil  do  2.  části 
krajského kola! Výsledky 1. části:

Kategorie I (5. ročník):

1. Masarykova jubilejní ZŠ a MŠ, Černilov 
2. ZŠ a MŠ, Potštejn
-  další postupující týmy z okresního kola 

neodevzdaly,  nebo  nesplnily  kritéria 
projektu

Kategorie II (9. ročník):

1. ZŠ K. V. Raise, Lázně Bělohrad
2. Gymnázium, Broumov
3. Masarykova jubilejní ZŠ a MŠ, Černilov

V  1.  polovině  dubna  se  koná  2.  část 
krajského  kola.  V  něm  bude  na  oba 
týmy  čekat  online  prezentace  a  obhajoba 
projektů před komisí. Do celostátního kola 
postoupí v každé kategorii pouze vítěz 2. 
části krajského kola.

Finanční  gramotnost  se  koná  pod 
záštitou Evy Pavlové, manželky prezidenta 
ČR,  a  dále  s  podporou  Ministerstva 
financí ČR, Ministerstva školství, mládeže 
a  tělovýchovy  ČR  a  České  národní 
banky.  Generálním  partnerem  je  Nadace 
České  spořitelny.  Odborným  garantem  je 
European  Financial  Planning Association 
Czech  Republic  a  ZFP  Group.  Soutěž 
obsahuje více postupových úrovní. Školní 
kolo  se  konalo  v  listopadu. Okresní  kolo 
proběhlo  v  lednu. V měsíci  březnu  došlo 
k vyhodnocení 1. části krajského kola a 2. 
část krajského kola se koná v 1. polovině 
dubna.

Mgr. Bc. Radek Hybšman

Diplom
Soutěž Finanční gramotnost

Anna Hanslíková, Karel Vlk, Daniel Nezbeda

za 1. místo
v krajském kole - Kategorie I.

14.ročník 2024-25
Soutěže Finanční gramotnost

V Praze 15. 4. 2025 RNDr. Marie Štefánková
ředitelka Soutěže Finanční gramotnost

FINANCNIGRAMOTNOST.CZ METODICA, institut pro další vzdělávání

Diplom
Soutěž Finanční gramotnost

Andrej Spunda, Matěj Šlesingr, Josef
Lukšíček

za 3. místo
v krajském kole - Kategorie II.

14.ročník 2024-25
Soutěže Finanční gramotnost

V Praze 15. 4. 2025 RNDr. Marie Štefánková
ředitelka Soutěže Finanční gramotnost

FINANCNIGRAMOTNOST.CZ METODICA, institut pro další vzdělávání

Okresní kolo  
Matematické olympiády

I  v  letošním  školním  roce  se úspěšní 
řešitelé  školního  kola MO  z  5.  -  9.  tříd 
zúčastnili okresního kola, které se konalo 
na  Biskupském  gymnáziu  v  Hradci 
Králové.

Nejvíce se dařilo Olze Hudcové ze 7. 
B, která se umístila na krásném 3. místě. 
Na 5. místě se umístili Jaroslav Hanslík ze 
7. A a Vu Minh Quyen z 9. A.

Gratulujeme  a  děkujeme 
za reprezentaci školy.

Mgr. Alice Petrovická
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Sci-fi a fantasy na vejšce

V úterý 25. března se žáci 8. B vydali 
na  Univerzitu  Hradec  Králové,  aby  zde 
prožili program pro žáky základních škol, 
který připravili budou učitelé a učitelky pod 
dohledem univerzitních didaktiků. Aktivity 
byly  zaměřené  zejména  na  čtenářství 
a  žánry  sci-fi  a  fantasy.  Osmáci  tak 
dokreslili hrdinu podle textu, psali komiks, 
vytvořili  si  avatara  s  pomocí  aplikace 
a  také  se  zamýšleli  nad  tvorbou,  kterou 
měla na svědomí AI (umělá inteligence).

Mgr. Bc. Radek Hybšman

European Money Quiz

Během  března  se  žáci  8.  a  9. 
ročníku  zúčastnili  soutěže  ve  finanční 
gramotnosti  European  Money  Quiz.  Je 
to  celoevropská  soutěž,  jejímž  cílem  je 
zlepšit finanční gramotnost 13 až 15letých 
žáků.  Účastí  v  soutěži  si  žáci  prohloubí 
své  znalosti  o  osobních  financích, 
ekonomice  a  možných  rizicích,  což  je 
klíčové pro úspěšné  řízení každodenních 
výdajů,  řešení  souvisejících  výzev, 
odhalení případných podvodů a budování 
své  budoucnosti.  Soutěž  od  roku  2017 
organizuje  Evropská  bankovní  federace 
(EBF),  v  jednotlivých  členských  zemích 
koordinují  soutěž  národní  bankovní 
asociace. Česká  bankovní  asociace,  jako 
člen  Evropské  bankovní  federace,  je 
koordinátorem soutěže v České republice. 

Dva  nejlepší  žáci  ve  třídě  pak 
vytvořili týmy a zúčastnili se 28. 3. online 
národního kola této soutěže. Byli to:

8. A: Víťa Sovák a Adam Kvasnička
8. B: Růžena Šimková a Sofie Svatoňová
9. A: Michal Špaček a Lukáš Hynek
9. B: Ondra Svoboda a Matěj Šlesingr
I  když  se  naše  týmy  neumístily 

na  stupních  vítězů,  měla  jejich  účast 
význam  v  posílení  finanční  gramotnosti 
našich  osmáků  a  deváťáků.  Soutěž  žáky 
bavila,  probíhala  hravou  formou  přes 
portál Kahoot.  Mgr. Dana HoffmannováJarní zpívání

Pěvecký  sbor 
naší  školy  vystoupil 
v  pátek  11.  dubna 
na  velikonočních 
trzích  v  Černilově. 
I  když  nám  počasí 
moc  nepřálo,  děti 
si  s  chutí  zazpívaly 
a nenechaly se ničím 
rozhodit.  Děkujeme 
za pozvání a přejeme 
hezké jarní dny.

Mgr. Dana 
Filipová

Pevnost a ghetto

To jsou známé objekty, které navštíví 
ročně tisíce lidí z celé Evropy v Terezíně. 
My jsme se již tradičně s našimi deváťáky 
do Terezína vydali v rámci výuky dějepisu 
a strávili tam celý den. Náš výukový blok 
jsme  začali  úvodní  přednáškou  zkušené 
paní  lektorky, prohlédli  jsme si expozice 
Muzea  ghetta  a  pak  prošli  objekty 

ve  městě:  tajnou  židovskou  modlitebnu, 
ubikace  v  Magdeburských  kasárnách, 
márnici,  kolumbárium  a  krematorium. 
Po  krátké  přestávce  jsme  se  přemístili 
do  Malé  pevnosti  Terezín,  kde  jsme 
absolvovali zajímavou prohlídku.

 Mgr. Jana Hofmanová, Mgr. Hana 
 Šimková, Hana Kuchařová

Setkání žákovských parlamentů

V  úterý  18.  března  2025  se  vybraní 
zástupci  našeho  školního  parlamentu 
vydali  do  Borohrádku,  kde  se  konalo 
setkání  žákovských parlamentů. A že  to 
byla jízda! Na akci jsme nejen představili 
naši školu a aktivity, které organizujeme, 
ale také jsme se inspirovali tím, co dělají 
naši  kolegové  z  jiných  škol.  Máme 
hlavy plné plánů a  těšíme se, až vám je 
poodhalíme. A pozor! Rozpracovali jsme 
zde akci, o které se brzy dozvíte více. 

Černilováci, Iva Houdková,  
Mgr. Hana Šimková
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Největší šikula

Již 9. ročník této dovednostní soutěže 
se konal ve čtvrtek 13. 3. 2025. Účast byla 
veliká  -  43  dětí  se  snažilo  o  co  nejlepší 
zvládnutí  těchto  disciplín:  navlékání 
korálků, věšení prádla, škrábání brambor, 
třídění a skládání ponožek, třídění odpadů, 
vázání  tkaniček,  šroubování  a poznávací 
soutěž. Výsledky byly velmi těsné.

1. místo - Vanessa Vítková
2. místo -  Viktorie Valentová
3. místo - Tereza Košťálová
          Antonín Lukášek
Vítězům  blahopřejeme  a  ostatním 

zúčastněným  děkujeme  za  předvedené 
dovednosti.   Mgr. Jana Hofmanová,  
 Mgr. Kateřina Blatníková

Noc s Andersenem – 5. A a 5. B

Noc s Andersenem, akce na podporu 
dětského  čtenářství,  se  každoročně 
koná  v  knihovnách,  školách  i  dalších 
kulturních  střediscích.  V  pátek  28.  3. 
2025 se konal již 25. ročník a připomněl 
např. výročí českých autorů Pavla Šruta 
(Lichožrouti)  a  Jiřího  Žáčka  (Aprílová 
škola), ale i kulatiny celosvětově známé 
Joanne  Kathleen  Rowlingové  (Harry 
Potter).

Právě  Harry  Potter  hrál  hlavní  roli 
při  nocování  žáků  5. A  a  5.  B.  Po  17. 
hodině  se  více  než  3  desítky  páťáků 
vydaly  na  akci,  která  začala  úvodním 
slovem  o  vzniku  Noci  s  Andersenem, 
pokračovala  tvořením  skupinových 
projektů,  šunkovou  a  sýrovou  pizzou, 
stezkou  odvahy 
do sklepení a plněním 
úkolů  s  potterovskou 
tematikou.  Účastníci 
si  užívali  zábavu 
a  smích.  Vzduchem 
létaly  různé  hlášky. 
Někteří si večer užívali 
občasným  tancem 
ve  stylu  Just  Dance. 
Jenom  famfrpál 
(hru  s  létáním 
na  košťatech)  jsme 
neměli,  a  tak  jsme 
průběžně  sledovali 
alespoň  skóre 

mudlovského  ledního  hokeje  a  zápas 
o  postup  mezi  Hradcem  Králové 
a  Mladou  Boleslaví.  Samozřejmě  jsme 
skandovali a každý gól pořádně oslavili. 
Před  spaním  nechyběl  film  Harry 
Potter  a  vězeň  z  Azkabanu.  A  kolem 
jedné  hodiny  po  půlnoci  všichni  ulehli 
k spánku. 

A  co  říkají  páťáci  po  Noci 
s  Andersenem  2025?  „Bylo  to 
MASIVNÍ!“

Autoři  celovečerního  programu: 
třídní  učitelky  Lenka  Altmannová 
a Lucie Dušková, učitelé českého jazyka 
Hana  Linková  a  Radek  Hybšman, 
asistentky  pedagoga  Ilona  Tylšová 
a Darja Kábrtová.  

Večer s Andersenem

V  pátek  28.  3.  proběhla  každoroční 
Noc  s  Andersenem.  Děti  ze  třetích  tříd 
naší školy měly jen Večer s Andersenem, 
ale  i  ten  si patřičně užily. Během večera 
psaly, kreslily, sportovaly, řešily hádanky 
a  tajenky.  Věnovaly  se  nejen  panu 
Andersenovi,  ale  i  Jiřímu  Žáčkovi  - 
našemu básníkovi pro děti.

Mgr. Dana Filipová

Černilovský slavíček

Ve středu 12. 3. se v naší škole konala 
soutěž  malých  zpěváčků  Černilovský 
slavíček.  Soutěže  se  zúčastnilo  26  dětí 
a všechny děti velice hezky zazpívaly dvě 

písničky.
Všem  zpěváčkům  moc  gratulujeme 

k úspěchu v  soutěži  a  těšíme  se na další 
zpívání.  Mgr. Dana Filipová
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Aktuální dění 
v černilovské 
základní škole 
sledujte na  
zscernilov.cz

Výsledky matematické soutěže Pangea

Již  12.  rokem  probíhá 
soutěž  Pangea.  Organizátoři 
vytváří  matematické  úlohy 
ze  společenskovědních 
a  přírodovědných  oborů. 
Pro ročník 2024/2025 zvolili 
témata  Knihy  a  Stroje, 
přístroje,  motory.  Soutěž 
probíhá vždy ve dvou kolech 
–  školní  a  finálové  kolo.  Ti 
nejlepší  ze  školního  kola  se 
zúčastňují finále v Praze, kde 
se soutěží o hodnotné ceny.

Letos  se  do  soutěže 
zapojila  i  naše  škola. 
V  březnu  se  vybraní  žáci 
školy zúčastnili online formy 
soutěže.  Velkým  úspěchem 
je  postup  dvou  žáků 
do  finálového  kola  v  Praze. 
Jsou  to  Artem  Andreychuk 
a  Matěj  Stříbrný.  Oběma 
gratulujeme  a  držíme  palce 
v dalším kole.

Matematický klokan 2025

V  pátek  21.  3.  se  žáci  2.  –  9.  tříd 
tradičně  zúčastnili  mezinárodní  soutěže 
Matematický klokan. Jde o krásné logické 
úlohy,  které  pěkně  provětrají  mozkové 
závity.  Více  informací 
naleznete  na  https://
matematickyklokan.upol.
cz/?page_id=27.

Zde  jsou  letošní 
nejúspěšnější soutěžící:

Kategorie Cvrček:

1. Šrámek Max (3. A)
2. Janoušková Nina (3. B)
3. Němečková Alice (2. A)

Kategorie Klokánek:

1. Stříbrný Matěj (4. A)
2. Hanslíková Anna (5. A)
3. Zábojník Filip (4. A)

Kategorie Benjamín:

1. Popelák Lukáš (7. A)
2. Hudcová Olga (7. B)
3. Škoda Martin (7. B) a Hanslík  

          Jaroslav (7. A)

Kategorie Cadet:

1. Táborský Tomáš (9. A)
2. Svoboda Ondřej (9. B)
3. Špaček Michal (9. A)
Gratulujeme!

Komise matematiky na ZŠ Černilov

Zápis do 1. třídy

V pátek  11.  4.  se  konal  zápis  do  1. 
tříd.  Budoucí  prvňáčci  přišli  se  svými 
rodiči  vyzkoušet  své  dovednosti 
a  znalosti.  Děti  přivítal  smutný  král, 
jemuž zlý čaroděj zaklel princeznu. Král 
prosil  děti,  aby mu pomohly  princeznu 
najít a vysvobodit. Čekalo je 5 zastávek 
v  pohádkové  říši,  kde  pod  dohledem 
víly,  čarodějnice,  trpaslíka,  draka 
a vodníka plnily úkoly. Poté, co získaly 
z každé zastávky razítko, mohly spatřit 
princeznu, která je přivítala a odměnila 
drobnými  dárky.  Rodiče  zatím  vyřídili 
veškeré  formality,  poté  mohli  v  rámci 

Dne otevřených dveří navštívit prostory 
celé školy. 

Předškoláčci dorazili v hojném počtu 
a my se budeme těšit v září. 

Mgr. Lenka Javůrková,  
Mgr. Jana Hofmanová

NAPOS – exkurze šesťáků

Dne  26.  3.  navštívily  šesté  ročníky 
recyklační  zařízení  NAPOS.  Děti  si 
prohlédly  prostory  podniku  (včetně 
recyklační  linky)  a  byly  seznámeny 
s cestou odpadu z domácností až po další 
zpracování.  Ve  druhé  části  dne  pak 
v  Jiráskových  sadech  hledaly  připravené 
„kešky“. 

Mgr. Dana Vaňková,  
Mgr. Kateřina Blatníková

Zde jsou další výsledky:

Místo Jméno Příjmení Tř. Umístění  
v kraji

1 Matěj Stříbrný 4.A 1
2 Edita Hakenová 4.B 24
3 Vojtěch Řičař 4.B 44
1 Václav Kubař 5.B 49
2 Magdaléna Turková 5.A 72
2 Barbora Konířová 5.B 72
1 Štěpánka Vránová 6.A 102
2 Vu Nhat Khanh Pham 6.B 201
3 Sabina Fryntová 6.B 220
3 Tadeáš Neubauer 6.B 220
1 Artem Andreychuk 7.B 1
2 Lukáš Popelák 7.A 29
3 Jaroslav Hanslík 7.A 113
1 Eliška Daňková 8.B 26
2 Vít Sovák 8.A 31
3 Pavla Kořínková 8.A 63
1 Nikol Veselovská 9.B 2
2 Adam Vu Minh Quyen 9.A 10
3 Tomáš Táborský 9.A 67

Komise matematiky na ZŠ Černilov
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Dětský karneval v Libranticích
Dne  16.  února    Hospůdka  Na  Hřišti 

ožila  povykem  dětí  v  karnevalových 
kostýmech.  Všechny  tančily,  dováděly 

na  veselou  hudbu,  soutěžily  a  nechyběla 
bohatá tombola.

Celou  akci  jako  vždy  moderovala 

skvělá  Ajka  Petrovická,  které  moc 
děkujeme.

Kulturní výbor Librantice

Výrava peče kváskový chléb

Oslavy MDŽ  ve Výravě  se  v  sobotu 
8.  března  zúčastnila  paní  Ludmila 
Gottwaldová  z  Očelic,  autorka  knih 
o  pečení  kváskového  pečiva.  Zajímavě 
vyprávěla o pečení, podělila se o spoustu 
triků  a  tipů.  Připravila  i  výbornou 
ochutnávku  chleba  a  pomazánek, 
po  kterých  se  jen  zaprášilo.  Ženy,  užily 
jsme si to, a kdo ještě dosud nepekl, živí 
kvásek!   Eva Nepokojová

Chlapci z Mysliveckého 
spolku Králova Lhota, 

kteří hospodaří 
na pozemcích obce 

Výrava, se pravidelně 
starají nejen o zeleň 

a zvířátka, ale i úklid 
biocenter. V sobotu 5. 

dubna vyčistili od plastů 
lokalitu cesty k Mršníku. 

Děkujeme!

Výrava opět uklízí po zimě

O  úklid  obce  se  i  letos  postarali 
členové  SDH  Výrava.  V  rámci  projektu 
Ukliďme Česko zorganizovali v sobotu 12. 
dubna úklid katastru obce a opět nasbírali 
pěkných  pár  pytlů  odpadků.  Odpoledne 
se  pak  vydali  posbírat  po  domácnostech 
starý  železná  šrot,  papír  a  autobaterie. 
Děkujeme,  že  se  s  námi  staráte  o  čistotu 
v naší obci.

Eva Nepokojová
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Velikonoce v Újezdě
Velikonoční  svátky  proběhly 

v Újezdě v  tradičním pojetí.   Na dveřích 
se  připevnily  velikonoční  věnce, 
ve vázách proutky s rašícími lístky spolu 
s ozdobenými vajíčky a na stole nechyběli 
ani beránci. Málokdo však ví, proč a jaké 
mají dny v týdnu před Velikonoční nedělí 
své označení a proč je třeba pondělí Modré 
a čtvrtek Zelený.

Popeleční  středa  je  začátkem 
čtyřicetidenního  postu  (nezapočítávají  se 
neděle) a je vždy 46 dní před Velikonoční 
nedělí.  Květná  neděle  pak  připomíná 
Ježíšův  vjezd  do  Jeruzaléma  a  jde 
o  poslední  den  půstu,  kdy  kněz  žehná 
v  kostele  kvetoucí  vrbové  proutky, 
kterým se říká kočičky. V modré pondělí 
se  nemělo  pracovat,  což  ale  neplatilo 
pro  hospodyně,  které  mohly  pokračovat 
v úklidu domácnosti. Podle jedné teorie je 
modrá odvozena od barvy látky, kterou se 
zdobily kostely. V šedivé úterý se uklízelo 
a  vymetaly  se  pavučiny.  Škaredá  středa 
byla dnem, kdy Jidáš zradil Ježíše. Zelený 
čtvrtek připomíná poslední večeři  Ježíše. 

Velkým pátkem došlo  k  umučení Krista. 
V  bílou  sobotu  došlo  k  pohřbení  Krista 
a  ve  Velikonoční  neděli  Kristus  vstal 
z mrtvých. Ve Velikonoční pondělí přišla 

na řadu pomlázka, kdy muži šlehají ženy 
k  zajištění  jejich  plodnosti,  očistu  těla 
a mysli a jako ochranu proti nemocem.

Pavel Pikola

Masopustní karneval přinesl veselí, hudbu a barevné masky

V  sobotu  15.  března  2025  se 
v  Černilově  konal  dětský  karneval. 
Tématem  letošního  karnevalu  byl 
MASOPUST,  abychom  připomněli 
dětem  i  dospělým  tuto  starou  tradici. 
Vzhledem  k  časové  potřebě  posunout 
konání karnevalu až na polovinu března 
jsme se úplně netrefili do masopustního 
času.  Za  to  se moc  omlouváme,  všem, 
kteří nás na  tuto  skutečnost upozornili. 

Víme o ní,  ale nešlo  to  jinak.   Věříme, 
že  i  tak  jsme dětem  i dospělým nabídli 
pestrý  program  plný  hudby,  tance, 
zábavy  a  samozřejmě  také  barevných 
masek a kostýmů.

Masopustní  program  začal  ve  14 
hodin u Kulturního a spolkového domu 
v Černilově, kde byly pro děti připravené 
masopustní  dílny,  jako  například 
plnění  punčochových  jitrnic,  a  pro 
dospělý  doprovod  prodej 
tradičních  zabijačkových 
výrobků  v  režii  Hospody 
U  Vidliček.    Slavnostní 
průvod  masek  odtud 
vyrazil  za  bujarého  veselí 
směrem k Sokolovně, kde 
se následně konalo dětské 
karnevalové  odpoledne, 
které  bylo  díky  úžasnému 
DJ  Vidlákovi  (Václav 
Machač)  zábavné  nejen 
pro děti, ale i jejich dospělý 
doprovod.  V  průvodu 
nechyběly  klasické 
postavy,  jako  medvěd, 
bába s nůší nebo kobylka, 
ale  objevily  se  i  nápadité 
moderní  masky.  Průvodu 
masek  letos  vévodil  pan 
řezník na labuti. Dospělí si 

pak přišli na své během večerní zábavy 
v  maskách  s  živou  hudbou  a  bohatým 
zabijačkovým občerstvením. 

Děkujeme  všem,  kteří  se  zapojili  – 
ať  už  jako  účastníci,  organizátoři  nebo 
diváci – za to, že jsme si mohli společně 
připomenout  tuto  krásnou  tradici. Akci 
pro vás připravil spolek Ulita Černilov, 
z.s. a Hospoda U Vidliček. 

Jana Horáková

PEČOVATELSKÁ AODLEHČOVACÍ 
SLUŽBA 24hod denně

DENNÍ STACIONÁŘ

Stacionář
otevíráme
1.11.2025

tel. 731 185 873, 734 759 149
www.obecnyzajem.cz

inzerce
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...v Lejšovce

Jarní vyrábění 

Opět  jsme  se  sešli  v  sálu  obecního 
úřadu  a mohli  si  vyrobit  plno  hezkých 
věcí. Začalo  jaro a blíží  se Velikonoce, 
takže tvoření bylo velmi pestré. Vyráběli 
jsme  proutěné  věnečky,  dřevěné 
kytičky,  vlněné  a  papírové  zajíčky, 
drátěné  kytičky  a  prstýnky.  Myslím, 
že  se  všem  vedlo  dobře  a  odnesli  si 
tak  plno  hezkých  výrobku.  Jsme  moc 
rádi,  že  jste  dorazili  a  budeme  se  těšit  
na příště. 

Uklízíme 
Lejšovku

29. 3. v sobotu jsme 
se  sešli  před  obecním 
úřadem v celkem malém 
počtu  dobrovolníků. 
Jsme  ovšem  moc  rádi, 
že  se  zapojily  i  děti. 
Po  předání  instrukcí, 
rukavic a pytlů vyrazili 
celkem  tři  skupiny 
do  terénu.  Jedna  z  tras 
vedla směr k Čápovce, další kolem hřbitova 
a  po  hlavní  silnici  kolem  Lejšovky. 
Poslední  trasa  vedla  Lejšovkou  směr 
hospoda a dále až k hlavní silnici. Nezdálo 
se  to,  ale  odpadků  jsme  našli  opravdu 
hodně  a  nasbírali  jsme  tak  13  pytlů. 
Všechno  jsme  roztřídili  a  zlikvidovali. 
Moc bych  touto cestou chtěla poděkovat 
všem,  co  dorazili  a  pomohli  nám  udělat 
Lejšovku  zase  o  něco  čistější. Také moc 
děkujeme  projektu  Ukliďme  Česko 
za  dodaný  materiál.  O  to  víc  mě  mrzí, 
že  naši  práci  někdo  po  pár  dnech  opět 
bojkotoval a vysypal nám použitý toaletní 
papír  kolem  silnice  nad  rybníkem. 
Tento  toaletní  terorista  naší  vesničku 
bohužel  navštěvuje  celkem  často.  Jeho 
počínání  nedává  nikomu  smysl  a  rozum 
se  pozastavuje.  Byli  bychom  moc  rádi, 

kdyby  si  místo  toho  vybral  nejbližší 
popelnici, místo našich příkopů. 

Kulturní program

Rádi  bychom  Vás  informovali 
o  nadcházejících  akcích,  které  se  budou 
konat  v  naší  obci. Čas  jednotlivých  akcí 
bude upřesněn.

  7. 6. Dětský den
28. 6. Hospodský Lejšovský kvíz
26. 7. Letní kino
30. 8. Posvícenská zábava
Sledujte  stránky  obce.  Facebook 

OBEC  LEJŠOVKA,  kde  naleznete 
i  fotografie  z  akcí.    A  nastražte  uši  při 
hlášení rozhlasu, aby vám ani jedna akce 
neutekla. Děkujeme za přízeň.

tým kulturního výboru Lejšovka

Hospic pro Hradecko
Vážení přátelé,
s radostí Vás informujeme o postupu 

výstavby  Hospice  pro  Hradecko 
s odlehčovací službou. I díky Tříkrálové 
sbírce,  kterou  mnozí  podporujete,  jsme 
zkompletovali projektovou dokumentaci 
a  7.  listopadu  2024  zahájili  výstavbu. 
Pokud  projíždíte  obcí  Stěžery,  určitě 
nepřehlédnete  tuto  architektonicky 
zajímavou  budovu,  která  již  získala 
finální podobu.

Zahájení provozu plánujeme na první 
polovinu  roku  2026.  Kromě  hospicové 
a odlehčovací služby poskytne zázemí pro 
terénní  Domácí  hospicovou  péči  včetně 
její Poradny a ambulanci paliativní péče. 
Součástí  bude  i  potřebné  zázemí,  jako 
je  sklad,  sušárna,  prádelna,  přípravna 
jídla,  ale  také  prostory  pro  poslední 
rozloučení...  Myslíme  i  na  nejbližší 
pacientů,  kteří  budou  moci  zůstat  se 
svými  milovanými  po  celou  dobu  
pobytu.

 Smrt je téma, které se dotýká každého 
z  nás. Ať  již  jako  pacientů,  nebo  těch, 
kdo  pečují  a  doprovází  své  blízké.  Náš 
hospic tu bude stát pro všechny. Nabídne 
důstojný  a  empatický  přístup,  který  si 
zaslouží všichni.

Na dostavbu a vybavení hospice stále 
sháníme finanční prostředky. Pro ty, kteří 
by  nás  chtěli  dále  podpořit,  je  zřízen 
speciální  transparentní  účet  u  ČSOB  - 
350942110/0300.  
Velmi  si  vážíme 
Vaší  pomoci 
a  podpory,  která 
nám  pomáhá 
budovat  místo, 
kde  láska  a  péče 
neznají  hranic. 
Více  na  www.
charitahk.cz.

Petra Zíková,  
Oblastní charita 
Hradec Králové
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Oslavy MDŽ ve Skaličce
Přesně  8.  března  jsme  oslavili 

Mezinárodní  den  žen.  S  napětím  naše 
občanky čekaly,  co  jsme pro ně připravili. 
Každá,  která  přišla  do  hasičárny,  dostala 
chlebíček,  ty  jsme  vyráběli  dopoledne, 
zákusek  a  karafiát.  Nejprve  bylo  trochu 
osvěty,  kdy  se  občanům  zopakovalo, 
do  kterých  kontejnerů  se  podle  barev 
odkládá tříděný odpad.  Pak  přítomní byli 
požádáni,  aby  nerušili  v  průběhu  našeho 
vystoupení. 

Moderátor  programu  Miloš  Hofman 
přivítal  všechny  v  krásné  aréně,  ve  kterou 
se  proměnila  pro  tento  večer  hasičská 
zbrojnice.

Jako  první  přijala  naše  pozvání  Jitka 
Zelenková  (Iva  Ambrožová)  a  předvedla 
píseň  Když se narodíme. Křoví dělali Nataša 
Vandasová,  která  předvedla  „miminko“, 
Monika  Karpíšková  „středoškolačku“, 
Martin Pokorný „studenta“ a Jan Kadeřávek 
„pracujícího“. 

Mám malý stan předvedli Jaroslav Srba 
ml. a Jakub Hamáček, ti se představili jako 
Waldemar Matuška a Karel Štědrý.

Z  Kolumbie  přiletěla  známá  zpěvačka 
Shakira  Isabel  Mebarak  Ripoll,  jméno  si 
zkrátila na Shakiru  a pod  tímto vystupuje. 
Je  to  textařka,  producentka,  zpěvačka 
a tanečnice. Všichni jsme zírali, jak bravurně 
předvedla  Šárka  Vašíčková  břišní  tanec 
a  zpěv. Z  jižní Ameriky  jsme  se přesunuli 
do Čech. Hana Zagorová(Zdena Klimešová) 
na domovské scéně předvedla skladbu Asi, 
asi. Doprovod  jí dělali Petr Rezek (Martin 
Pokorný) a Jan Kadeřávek.

Závodní Renault Clio Sport  zaparkoval 
za  hasičskou  zbrojnicí,  z  něho  vystoupila 
a  vešla  dovnitř  závodnice  a  navigátorka 
Olga Lounová (Monika Karpíšková), všem 
předvedla, že je Optimista.

Do  programu  se  najednou  ozval  hlas 
z  vysílačky.  Starosta  sháněl  místního 
policajta  (Martin  Pokorný),  aby  našel 
škodnou, kterou máme v revíru. Ukázalo se, 
že někdo ukradl  tři  tlačenky.   Policajt vlítl 
do hasičárny a sháněl se po tlačenkách, jedno 

přítomné dítě  odpovědělo,  že  ji má doma. 
I  tohle  se  dozvíme  při  našich  akcích.  Pak 
ruka  zákona  volala  starostovi,  že  nemáme 
cisternu,  ten  ji  uklidnil,  že  je  v  opravně. 
Najednou  uviděl  zloděje(Jan  Kadeřávek) 
a začali se honit a tancovat na hudbu Eins, 
zwei,  Polizai. Dopadlo  nakonec  tak,  že  se 
zloděj se sám připoutal k policajtovi.

Z  úsporných  důvodů  jsme  udělali 
komerční přestávku. Mňam, mňam, Bobik 
je  reklama  na mléčný  výrobek.    Reklamu 
na  něj    roztomile  zatancovaly  Terezka 
Klimešová  a  Káťa  Kupská.  Přitom  naše 
miminko  Nataša  rozdávala  dětem  tuto 
pochoutku.

Několikaměsíční  trénink  se  vyplatil 
Janovi  Bitmanovi,  kdy  přesně  do  detailu 
ztvárnil,  zatancoval  a  „zazpíval“  Chaplin 
Moder  Times  non-sense  song.  Však 
moderátor  ho  pochválil,  prý  by  se  s  tím 
mohl účastnit Super Star.

A už jsme se přenesli do šedesátých let, 
do divadla Semafor, kdy tam byla spousta 
známých  osobností.  Jednou  z  nich  byl 
další Jiří a to Grossmann(Miloš Hofman). 
S  Miluškou  Voborníkovou      (Monikou 
Karpíškovou)  předvedli  nejznámější  duet 
Gimi det ding.

Další úžasné vystoupení bylo manželů 

Vašíčkových. Šárka (Tomáš Linka) a Tomáš 
(Michal Tučný) udělali tak komický výjev, 
že  všechny  rozesmáli  písničkou  Lojza 
a Líza a skupinou Fešáci. Navíc Tomáš byl 
Líza a Šárka Lojza.

Petr  Rezek  (Martin  Pokorný)  se  ještě 
chvíli zdržel a my jsme  vyslechli, že zpívá 
a hraje píseň - Přesto Tě mám rád.

Za  pomoci  publika  si  zazpíval  Petr 
Hrdlička (Jaroslav Srba) se skupinou Škwor 
(Jakub Hamáček)  jednou z nejznámějších 
hrajících písní  - Síla  starej  vín. Přidali  se 
diváci se svítícími mobily.

Na  podium  najednou  vtrhla  americká 
rocková  zpěvačka  Joan  Jett  (Renata 
Ferbasová)  a  všechny    naladila  skladbou 
I Love Rock n Roll. 

To  už  jsme  se  blížili  do  finále, 
moderátor  upozornil  na  to,  že  co  se 
v hasičáně upeče,  to  se  taky v    hasičárně 
sní.  Na  scénu  nastoupila  Lucie  Bílá  (Jiří 
Čihák  mladší).  Všichni  účinkující  se 
přemístili  na  „Petřín“,  kde  se  odehrávala 
Láska je  láska a předváděli různé podoby 
a nepodoby lásky. Řádit přišel i moderátor. 
My jsme se tímto rozloučili.

Hudbu  řídil  Milan  Karpíšek.  Zábava 
trvala až do ranních hodin. Druhý den jsme 
všechno uklidili.  Zdeňka Klimešová
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Dětský karneval v Újezdě

V sobotu 29. března uspořádal Spolek 
přátel Újezda  v místní  klubovně  dětský 
karneval.  Pro  děti 
byly  připraveny 
různé  hry  a  soutěže 
o  ceny.  Jelikož  se 
sešlo  málo  dětí,  tak 
se  museli  soutěžení 
zúčastnit  i  rodiče. 
O  to  víc  se  to  dětem 
líbilo  a  právě  kolem 
klání  rodičů  se  užilo 
nejvíc legrace.

I přes malou účast 
děti  prožily  krásné 
odpoledne  a  všichni 
byli spokojeni.

Nakonec  už 
jen  poděkování 
Michalu  Lovasovi 
za  obětavost,  jak  se 

dětem věnoval  a  za výbornou organizaci 
celé akce.    M. Landová  

Maškarní ples TJ Librantice

14  února  se  v  Hospůdce  Na  Hřišti 
konal tradiční Maškarní ples pořádaný TJ 
Librantice. Tančilo  se při  reprodukované 
hudbě s možností písniček na přání. Byla 
připravena  bohatá  tombola  a  proběhlo 
hlasování  o  nejlepší  masky.  Nechyběla 
legrace a dobrá nálada.

Martina Tkáčíková

Úspěšné setkání žákovských parlamentů v rámci projektu MAP Kostelecko IV

Pondělní  dopoledne  18.  března 
patřilo  kino  v  Borohrádku  žákům 
a jejich nápadům – konalo se zde setkání 
žákovských parlamentů v  rámci projektu 
MAP IV Kostelecko.

Do akce se zapojilo celkem osm škol 
s 58 žáky z různých koutů regionu – nejen 
z  Kostelecka,  ale  také  z  Vysokomýtska 
a  Choceňska.  Z  území  Kostelecka  se 
představilo  hned  pět  škol:  Církevní 
základní  škola  Borohrádek,  Základní 
škola  Gutha-Jarkovského  Kostelec  nad 
Orlicí,  Základní  škola  T.  G.  Masaryka 
Borohrádek,  Masarykova  jubilejní 
základní škola Černilov a Základní škola 
Častolovice.

Program  dne  byl  pestrý  a  pečlivě 
připravený.  Po  úvodním  seznámení 
měli  žáci  příležitost  představit  činnost 
svých parlamentů a podělit se o to, co se 
jim  na  škole  podařilo  zrealizovat.  Bylo 
inspirativní  sledovat,  s  jakým  zápalem 
děti mluvily o svých projektech – ať už šlo 
o  vylepšení  školního  prostředí,  podporu 
spolužáků nebo organizaci školních akcí.

Po prezentacích následoval interaktivní 
workshop pod vedením zkušeného lektora 
Libora  Macáka.  Ten  děti  provedl  tzv. 
Disney modelem  – metodou  kreativního 
plánování, která vede účastníky od snění 
přes  konkrétní  plánování  až  po  kritické 
zhodnocení  nápadu.  V  roli  vizionářů, 
realizátorů a kritiků se žáci pustili do práce 
na vlastních školních projektech, které by 
chtěli uskutečnit. Na závěr každá skupina 

svůj projekt představila ostatním – včetně 
postupu realizace a možných překážek.

Atmosféra  byla  po  celý  den  velmi 
příjemná, přátelská a hlavně plná nadšení. 
Děti  pracovaly  s  chutí,  vzájemně  se 
podporovaly  a  sdílely  své  nápady napříč 
školami.

Děkujeme  všem  školám,  žákům 
i pedagogům za aktivní účast, otevřenost 

a  skvělou  spolupráci.  Věříme,  že  si 
všichni  odnesli  nejen  nové  zkušenosti, 
ale  i  chuť  posouvat  věci  dál  –  těšíme  se 
na další společné setkání! 

 Tým MAP Kostelecko

Název projektu: Místní akční plán pro 
region  Kostelecko  IV.,  Číslo  projektu: 
CZ.02.02.XX.00/23_017/0008253
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S námi se nemusíte bát,

že by Vaše zahrada trpěla 

nedostatkem vláhy nebo péče.

Zdeněk Majer     +420 725 293 577     zdenek.majer@gmail.com  www.zavlahymajer.cz

 Robotické sekačky - novink 2025 
 Závlahové systémy 
 Kompletní péče o trávník
 Půjčovna zahradní techniky
 Elektroinstalace k AZS
 Čerpací technika a ltrace
 Konzultace
 E-shop 

zavlahymajer-shop
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SDH Libníkovice
Jaro  je  tu  a  my  pomalu  ale  jistě 

začínáme  naší  závodní  sezónu.  Letos 
již  na  začátku  března  jsme  se  začali 
scházet jednou až dvakrát týdně a poctivě 
trénujeme. Mezi  tím  nás  čekali  a  čekají 
také  různé  akce,  které  v  obci  pořádáme. 
Co  se  tedy  událo  od  února  do  začátku 
dubna  a  my  toho  byli  součástí?  To  si 
můžete přečíst na následujících řádcích.

Hasičský ples 

Hasičský  ples  je  již  minulostí  a  my 
děkujeme všem zúčastněným! V novodobé 
historii  sboru  se  jednalo  o  2.  hasičský 
ples, který se uskutečnil 8. 2. 2025 v sále 
Obecního hostince v Jeníkovicích.

Již  dva  dny  předem  jsme  měli 
vyprodáno!  Vážíme  si  Vašeho  zájmu, 
i  když  nakonec  z  důvodu  nemocnosti 
nebyla kapacita plně naplněna.

Letos  nás  večerem  prováděl  DJ 
Zdeněk  Jarolím,  kterému  děkujeme 
za hudební doprovod! Během večera jsme 
měli  několikrát  možnost  si  zatancovat 
i populární Just dance.

Při příchodu dostala každá dáma růži 
a  kdo  chtěl,  mohl  si  dát  něco  tvrdšího 
na  uvítanou.  Starosta  SDH  Libníkovice 
Filip  Türb  nám  na  úvod  řekl  pár  slov, 
kterými byl ples považován za zahájený. 
Již  od  začátku  večera  byly  v  prodeji 
lístky do tomboly, která byla, stejně jako 
v  minulém  roce,  rozdělena  na  malou 
a velkou. Zájem byl opravdu velký a tak 
byly losy poměrně brzy pryč.

V  úvodu  večera  vystoupily  holky 
z Creato Černilov, kterým tímto děkujeme!

Po  výdeji  tomboly  následovala 
soutěž  ve  vyprošťování  mezi  dvěmi 
šťastlivci, kteří si vylosovali určitá čísla 
v  tombole.  Nakonec  byli  velitel  JSDH 
i starosta SDH vyproštěni v ucházejícím 
čase.

Děkujeme  samozřejmě  všem,  kteří 
do tomboly přispěli, bez Vás by to nešlo! 

Hlavními sponzory byli: 
Obec  Libníkovice,  Masáže  -  Fialka, 

Mairo  photos,  Borovický  Dvůr,  Emado 
Hradec  Kralove  s.r.o.,  Dobré  z  Hořic, 
Exver  food  s.r.o.,  Dortíčky  od  tetičky  - 
Olga Strýhalová, Yate s.r.o., JK Products 
s.r.o.,  Martin  Motyčák,  Soňa  Urbanová 
a další. Děkujeme za podporu!

Nesmíme zapomenout na skvělé jídlo 
a pití, které měli ve své režii zaměstnanci 
Hostinec Jeníkovice.

Ples  se  vydařil  a my  doufáme,  že  se 
s Vámi potkáme opět v příštím roce na 3. 
Hasičském plese SDH Libníkovice.

 
Ukliďme Libníkovice 

V  sobotu  29.  3.  2025  se  uskutečnil 
tradiční  jarní  úklid  katastru  obce 
Libníkovice.  Oproti  předcházejícím 
úklidům byla účast poměrně hojná. Z  řad 
občanů a hasičů se zapojilo dohromady 31 
lidí  z  toho 7 dětí! Díky  tomu  jsme prošli 
všech 12 naplánovaných tras.

Další  radostnou  zprávu  je  i  množství 
odpadu  v  našem  okolí,  které  každým 
úklidem o něco málo ubude, ale stále je ho 
dost!

Tentokrát jsme nasbírali:
• 3 pytle směsného odpadu
• 8 pytlů plastu
• 10 kbelíků skla
• 1,5 pytle železa (včetně plechovek)
• 3 pneumatiky 

Akce  proběhla  za  podpory  Ukliďme 
Česko , které nám poskytlo, stejně jako při 
podzimním  úklidu,  balíček  s  rukavicema 
a pytlema. Podpořila nás i obec Libníkovice, 
která nám pravidelně, každý rok, poskytuje 
pytle na směsný odpad! 

Všem  zúčastněným  moc  děkuji 
za  pomoc!  Jsem  ráda,  že  se  během  roku 
dozvídám,  že  mezi  námi  žijí  i  tací,  kteří 
uklízí  ve  svém  okolí  odpadky  po  jiných 
běžně, například v rámci procházky.

Tak zase na podzim!

Memoriál M. Pekárka  
v Březhradě 

V sobotu 5. 4. 2025 jsme se zúčastnili 
prvního  kola  2.  ročníku  Venkov  ligy 

v Březhradě.
Po  celé  odpoledne  foukal  silný 

severní vítr,  takže udržet se v  teple, než 
na nás přijde  řada, bylo  téměř nereálné. 
Účast  byla opravdu velká,  zúčastnilo  se 
přes  70  týmů,  takže  jsme  startovali  až 
k večeru.

A jak to dopadlo?
Ženy  rozběhly  pokus  pěkně, 

ale  bohužel  po  nespojeném  béčku 
k  rozdelovači  vteřinky  rychle  utíkaly 
a tak holky zavřely svůj pokus až v čase 
37,47.  I  přesto  výsledek  stačil  na  5. 
místo  z 9.  týmů. No nic, první  závody, 
jedeme dál!

Děkujeme Kamče za pomoc na sání!
Muži  startovali  se  (šťastným?) 

číslem 13. Na 3B moc často neběháme, 
takže  na  to  ani  tolik  netrénujeme. 
V  této  sestavě  to  byla  premiéra,  ještě 
navíc bez  tréninku s vodou. Šli  jsme si 
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tedy  bez  většího  očekávání  pro  platný 
pokus  a  ideálně  i  povedený.  Start  se 

povedl, základna čistá, béčka nataženy, 
rozdělovač i proudaři na svych místech, 
spokojenost  tedy  ihned  po  pokusu. 
Výsledný  čas  28,44  stačil  na  krásné  9. 
místo ze 14. týmů, ve velké konkurenci!

Děkujeme  všem  půjčeným 
za  výpomoci!  Odjížděli  jsme 
po vyhlášení, kolem 19. hodiny, natěšený 
na další pokračování, které nás čeká 26. 
4. v Plačicích. Děkujeme organizátorům 
za pěkné prostředí a vydařené závody.

Jaké závody nás letos ještě 
čekají a kam nejen nás můžete 
přijet podpořit?

  3. 5. - Dobřenice (Venkov l.)
24. 5. - Sedlice (Venkov liga)
14. 6. - Urbanice (Venkov liga)

14. 6. - Jílovice (noční závody od 20 h.)
21. 6. - Librantice (okrsková soutěž)
  5. 7. - Rožnov (pohárová soutěž)
16. 8. Libel (Libelská losovačka)
29. 8. - Sedlice (noční závody)
  6. 9. - Dlouhoňovice (noční závody)
13. 9. - Libčany (Venkov liga)

A  dál?  Je  dost  pravděpodobné,  že  se 
uvidíme  ještě  někde  jinde,  ale  tohle  je 
jistota! :-)

Užívejte  hezké  počasí,  rádi 
se  s  Vámi  potkáme  na  některé 
z  našich  akcí,  o  kterých  pravidelně 
informujeme  na  našich  sociálních 
sítích,  webových  stránkách  i  obecních  
stránkách.

Alena Chudá, SDH Libníkovice

inzerce

SDH Smržov
jaro 2025

Jarní  činnosti  jsme  zahájili  sběrem 
a  odvozem  železného  odpadu.  Letos 
ho  občané  Smržova  vytřídili  rekordní 
množství. 

V  sobotu  29.  3.  jsme  pořádali 
brigádu  v  lese.  Akce  se  termínově 
potkala  s  celorepublikovou  výzvou 
Ukliďme  Česko  a  díky  propagaci  nám 
s  pracemi  pomohlo  i  několik  občanů 
Smržova.  Bezprostřední  okolí  kapličky 
a  Křížové  cesty  jsme  zbavili  starého 
listí,  k  odklizení  spadaných  větví 
jsem  využili  štěpkovač  a  vše  odvozili 
na  sběrné  místo  bioodpadu.  Vyčistili 
jsme  i  koryto  potoka  a  cíp  lesa  směrem  
do obce. 

Čištění  koupaliště  proběhlo  v  sobotu 
26.  4.,  pomohli  jsme  s  odbavením 
nebezpečného  odpadu  a  jarní  péči 

dostaly  také  záhonky  na  návsi 
a u zvoničky.

Závěrem  bych  vás  ráda 
pozvala  na  Májové  slavnosti, 
které vloni i přes nepřízeň počasí 
slavily  velký  úspěch.  Letos 
se  na  akci  v  podobném  duchu 
můžete těšit v sobotu 17. 5. 

Další  velkou  výzvou  je  pro 
nás  Den  dětí,  který  chystáme 
na neděli 1. 6. a připravíme pro 
děti  spoustu  stanovišť,  soutěží, 
cen,  zábavy  a  také  oblíbené 
řádění  v  pěně.  O  všech  akcích 
budeme  informovat  na  webu 
a Facebooku obce,  také  formou 
klasických plakátů a vyhlášením 
obecním  rozhlasem.  Těšíme  se 
na setkání v naší obci.

Mgr. Klára Němcová, 
starostka SDH Smržov
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Oprava věže pokračuje
Protože  příznivé  počasí  umožňuje 

práce  na  rekonstrukci  věže  katolického 
kostela,  jsou  každý  den  vidět  změny. 
Za kulisou lešení, vyrostla během měsíce 
věž nová.

Pomocí jeřábu byly vyzdviženy trámy 
a  na  místě  smontovány.  Následně  byl 
krov  pobit  prkny.  Myslím,  že  až  vyjde 
toto  číslo  Zpravodaje,  bude  již  jehlan 
věže oplechován.  

Dnes bych se chtěl ale vrátit o šedesát 
let  zpět.  Zápis  ve  farní  kronice  je  ale 
velmi strohý:

Celková  oprava  kostela  se 
připravovala již v roce 1955, ale politická 
doba tomu nepřála.

V září 1964 velká vichřice poškodila 
krytinu  kostela  i  farní  budovy.  To 
pravděpodobně  rozhodlo  o  následné 

opravě  kostela. 
Ta  začala 
opravou  věže. 
Z  nakoupeného 
dřeva  bylo 
v  říjnu  1965 
postaveno  lešení 
až  po  počátek 
věžního  jehlanu 
a  v  dubnu  1966 
bylo  dokončeno. 
Veškeré  práce 
při  stavbě  lešení 
vedl  pan  Václav 
Machač,  tesař 
z  Černilova. 
Téměř  všechny 
o d p r a c o v a n é 
hodiny  při  stavbě  lešení  byly  zdarma. 
Po  stržení  plechu  věžní  krytiny  byl 
vyměněn  jeden  rohový  trám  o  délce 
šesti  metrů.  Cena  tohoto  trámu,  v  roce 
1966, byla  téměř 600 Kčs. Pokrývačské 
a klempířské práce na novém oplechování 
věže  provedl  pan  Jaroslav  Kotyza, 
klempíř v Černilově.

Oprava kostela pokračovala opravou 
fasády  celého  kostela,  která  se  táhla 
od  roku  1967 do  roku  1969,  rozšířením 
kůru  a  opravou  elektroinstalace.  Práce 

byly dokončeny v srpnu 1970 kompletní 
rekonstrukcí sanktusníku (malé věžičky). 
V říjnu 1970 byly také pořízeny dva nové 
zvony, ale o tom někdy příště.

Na  fotografii  z  roku  1966, 
fotografované u paty kříže, jsou:

Horní  řada  zleva:  Václav  Machač, 
P. Josef Krám a Josef Bělský.

Dolní  řada zleva:  Josef Hojný,  Josef 
Kolín a Josef Církva.

Jaroslav Kudrnáč,
obecní kronikář

FK Černilov
Zdravím  všechny 

příznivce  skvělé 
černilovské kopané.

V  tuto  dobu  již 
všechny  naše  družstva 
od  nejmenších 

po  nejstarší  bojují  o  mistrovské 
body.  Náš  oddíl  nyní  reprezentují 
v  soutěžích  mladší  a  starší  elévci, 
mladší  žáci.  V  kategorii  starších  žáků 
a  staršího  dorostu  máme  souklubí 
s Třebechovicemi a v kategorii mladšího 
dorostu se Smiřicemi. V dospělích máme 
A  tým,  který  hraje  1. A  třídu  a  béčko, 
které  kope  poslední  okresní  soutěž. 
Našim  družstvům  se  někde  daří  více 
a někde méně. U áčka, jako nováčka A. 
třídy máme radost z postavení v tabulce 
a většinou i z předváděné hry. Náš tým 
je  až  na  vyjímky  velmi mladý  a  hojně 
se  do  hry  zapojují  i  naši  dorostenci. 
Dorostenci  se  opravdu  nenudí,  protože 
hrají  svoji  soutěž  a  pomáhají  přitom 
i  týmům  dospělých.  Mladší  dorost  se 
prezentuje  velmi  dobře  v  krajském 
přeboru,  kde  od  začátku  soutěže  bojují 

o  nejvyšší  příčky.  Starší  a  mladší  žáci 
mají  ve  hře  velké  výkyvy,  kdy  jednou 
hrajou  jako  z  partesu  a  podruhé  se 
vůbec nedaří. Elévci, kde nás výsledky 
nijak  nezajímají  a  nebo  spíše  nejsou 
vůbec  priorotou,  vidíme  velký  progres 
a  zlepšování  se  ve  všech  herních 
činnostech. Na konci dubna se uskuteční 

další nábor  talentů,  takže věříme, že se 
přihlásí spousta nových dětiček. Byli by 
jsme  rádi,  kdyby  se  mezi  rodiči  nebo  
příznivci  našel  nějaký  nový  trenér, 
který  by  pomohl  s  tréninkem. Moc  by 
to  pomohlo  celému  oddílu.  Pro  naše 
fanoušky  jsme  také  založili  Facebook 
FK  Černilov,  kde  se  snažíme  přinášet 
opravdu  aktuální  výsledky,  fotky  atd. 
Samozřejmě  fungují  i  webové  stánky, 
kde se dají dohledat veškeré informace. 
Připomínám, že budeme pořádat v srpnu 
příměstský  tábor.  Info  i  s  kontakty 
najdete na webu.

Dovolte  mi,  abych  dnes  jmenovitě 
poděkoval sponzorům, kteří nás finančně 
podporují. Obec Černilov, SPCom, Eva 
Pajtnerová,  Letní  Parket  Výrava,  VK 
ložiska, Studio ARTEFAKT, K+K TOP 
CZ, ROZUM LES A STAVBA, JP Steel 
s.r.o., ANIPO CZ, MC Marketing s.r.o., 
EURAC  HRADEC,  DEMON  lešení. 
Moc  všem  děkujeme.  Choďte  naším 
borcům fandit, budou za to velice rádi. 

 ČERNILOV OLE!
Lubomír Veselovský
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Rok 2016

12.  února  se  uskutečnila  členská 
schůze  SK  Slávie  Libřice  v  Kiosku 
pod  modřínem.  Předsedající  schůzi  Jiří 
Rudinský ml.

Program:
1)  schválení jednacího a volebního řádu,
2)  přijetí nových stanov,
3)  hodnocení  podzimní  části  účinkování 

ve IV. třídě – trenér Lukáš Kotland,
4)  zpráva  o  hospodaření  v  roce  2015  – 

výdaje 146 000 Kč,
5)  zpráva předsedy FK pana Pavla Štrajta
6)  odvolání  stávajícího  výkonného 

výboru  (dle  regulí  občanského 
zákoníku),

7)  volba nového výkonného výboru:  
předseda – Pavel Štrajt, dále Jan Štrajt, 
Jiří  Budinský  ml.,  Bolek  Niedoba, 
Stanislav  Špatenka,  Jaroslav  Rulf, 
Josef Jedinák.
Diskuse:  St.  Špatenka  zmínil,  že 

v  naší  obci  je  část  občanů  a  kupodivu 
i  dobrovolných  hasičů,  kteří  mají 
výhrady, že obec finančně podporuje klub, 
ve kterém startují většinově tzv. přespolní. 
Ano,  startují,  a  patří  jim  za  to  dík,  že 
pomáhají  zviditelňovat  naši  malou  obec 
po  sportovní  stránce.  Areál  sportoviště 
slouží jako místo pro volnočasové aktivity 
občanů a jejich dětí. Je dobře, že se najde 
mezi  námi  dosti  fanoušků  kopané,  kteří 
přijdou  fandit  reprezentantům  obce 
a  po  každém  "dechberoucím"  utkání 
mohou  pro  své  vášnivé  diskuze  využít 
kvalitních služeb Kiosku pod modřínem!

Pan  Jan  Špatenka  ml.,  místní 
autodopravce  a  sponzor  Slávie, 
vyzdvihl  význam  zastupitelstva  obce 
Libřice  jako  generálního  sponzora 
Slávie  –  cca  100  000 Kč  v  roce. 
Dále poděkoval odvolanému výkonnému 
výboru  za  práci  a  novému  popřál  hodně 
zdaru.

Pan Jiří Kalenda ve  svém vystoupení 
mj.  zmínil  historii  organizované  kopané 
v  naší  obci,  tj.  od  roku  1926–1927 
a  poté  od  roku  1967  do  dnešní  doby. 
Vynikající hráč Kamil Králik připomenul 
Slávii  jako  společenskou  složku  obce, 
viditelnou  na  veřejnosti  s  aktivním 
společenským  životem.  Kronikář  Josef 
Jedinák  vyzdvihl  enormní  pensum 
obětavé  práce  Pavla  a  Jana  Štrajtových 
a  Jiřího  Budinského  ml.  při  organizaci 
a  zajištění  činnosti  fotbalového  klubu. 
Závěr  plodného  zasedání  provedl  nově 
zvolený předseda Slávie, pan Pavel Štrajt 
a popřál hodně zdaru do dalších let!

Příprava  jarní  části  IV.  třídy:  Slávie 
- Dolany 2:1  (Volter, Hrabě), Slávie  - Č. 
Meziříčí B 4:2 (Volter 2, Hrabě, Hejzlar).

Mistrovská  utkání  jarní  části  IV. 
třídy:  Slávie  Jeníkovice  0:0,  Černilov  B 
- Smiřice B 2:3 (Markovič 2), Sendražice 
- Slávie 4:2 (Hejzlar, Schenk), Jeníkovice 
- Černilov 2:1 (Jelen), Slávie - Libčany B 
3:1 (Souček 2, Hrabě), Černilov - Probluz 
B  2:2  (Obzina  2),  Smiřice  -  Slávie  0:1 
(Hrabě), Sendražice - Černilov 5:0, Slávie 
-  Probluz  1:2  (Hrabě),  Černilov  -  Lhota 
pod Libčany 2:8  (Čapek, Havlas), Lhota 
p.  L.  -  Slávie  2:1  (Hejzlar),  Libčany  B 
-  Černilov  4:0, 
Slávie  -  Lhota 
p.  L.  0:6,  Slávie 
-  Sendražice 
2:0  (Adamovič, 
Schenk),  Černilov 
-  Jeníkovice 
2:1  (Církva  2), 
Libčany  -  Slávie 
1:1  (Hrabě), 
Probluz - Černilov 
5:1  (Dědek), 
Probluz  -  Slávie 
2:2  (Hejzlar 
2),  Lhota  p.  L. 

-  Černilov  9:0,  Slávie  -  Smiřice  B  4:2 
(Brzek 2, Souček, Hrabě).

Do III.  třídy postoupila Lhota, Slávie 
skončila  na  2.  místě,  béčko  Černilova 
na místě posledním.

Rok 2025

28.  února  navždy  opustil  naše  řady 
pan Jiří Budinský, ve věku nedožitých 84 
let. Výborný fotbalista, jako "Kukleňák" 
hrával  za  Rudou  hvězdu  HK,  poté 
za  FK  Libčany  a  v  roce  1967,  kdy  se 
přiženil do naší obce, začal kopat v týmu 
JZD  Libřice  v  přátelských  zápasech, 
poté  populární  soutěži  O  zlatý  pohár 
Zemědělských  novin  a  od  roku  1969 
v mistrovských soutěžích okresu Hradec 
Králové  za  Slávii  Libřice.  V  dresu 
Libřic nastřílel úctyhodných 136 branek, 
historicky nejvíce! Po ukončení hráčské 
kariéry  zastával  posty  předsedy  Slávie, 
trenéra  a  vedoucího  mužstva.  Poté 
působil  ve  funkci  starosty  SDH Libřice 
i jako zastupitel obce. Později na divácké 
lavičce patřil k tzv. tvrdému jádru. Proč? 
Protože  fotbalu  rozuměl!  Čest  jeho 
památce!

 pokračování příště
Josef Jedinák, kronikář Slávie Libřice

Z historie SK Slávie Libřice - pokračování

E. BENEŠE 1524, 
HR. KRÁLOVÉ

 tel. 728 534 559
 

Provádíme čištění komínů 
a vystavování kontrolních 

protokolů.

KOMINICTVÍ DVOŘÁK

inzerce

inzerce



Oprášeno z kronik32

Okno do minulosti: obnovený Zpravodaj
Vážení čtenáři, 
mnozí z vás si jistě pamatují začátky 

společného zpravodaje našich obcí z 90. 
let, kdy vycházel pod názvem Kaltouz. 
V  roce  2003  aktivitu  převzala  obec 
Černilov  a Kaltouz  nahradil  Zpravodaj 
obcí  Mikroregionu  Černilovsko,  jak 
jej  znáte  dnes.  Na  tomto  místě  nyní 
startuje  seriál,  který  se  vrací  zpět  do 
minulosti.  Tentokrát  vybíráme  z  textů 
zveřejněných  v  prvním  novodobém 
čísle v dubnu 2003, tedy před 22 lety.

Úvodní slovo
Zpravodaj 1/2003

Vážení  čtenáři,  dostává  se  Vám  do 
rukou  nová  forma  tradičního  společného 
Zpravodaje  obcí  Mikroregionu 
Černilovska a obce Skalice.

Pod názvem Kaltouz vycházel celých 
deset let, od čísla 1/1992. Vlastně trochu 
předběhl  dobu,  měli  jsme  dřív  společný 
časopis  než  společný  svazek  obcí. 
Společný  časopis  byl  nápadem  pana 
Zdislava Vrabce z Lejšovky. On byl také 
hnacím motorem redakce, kde od samého 

začátku  spolupracoval  s  dosavadním 
vydavatelem,  panem  Jiřím  Dolečkem. 
Po  odchodu  pana Vrabce  z  tohoto  světa 
počátkem roku 1997, zůstal pan Doleček 
v  Lejšovce  osamocen  a  postupem 
času  nastaly  určité  potíže  se  včasným 
vydáváním  jednotlivých  čísel  a  tím  i 
jejich  aktuálností.  Nechci  teď  svalovat 
vinu  na  vydavatele,  naopak  bych  mu 
chtěl  za  těch  deset  let  poděkovat,  neboť 
on zas měl pochopitelně problémy s námi 
všemi,  kteří  jsme  do  časopisu  přispí vali. 
V  každém  případě  se  však  vytratilo  pod 
tíhou všednodenních povinností počáteční 
nadšení, které vznik Kaltouzu provázelo.

Proto, když v Černilově vznikla parta 
lidí, která již dva roky velmi dobře pracuje 
a výsledkem tohoto jejich snažení je velmi 
zdařilá publikace o historii a současnosti 
Černilova  i  okolí,  přímo  se  nabízelo 
využít jejich potenciál i dokumenty, které 
byly shromážděny a do knihy se nevešly. 
Od tohoto čísla tedy časopis připravuje v 
Černilo vě  redakční  rada  ve  složení  pan 
Vladislav  Prokeš  -  grafik,  pan  Miroslav 
Kudyvejs - kronikář a všem dobře známý 
řídící  učitel  ve  výslužbě,  zastupitel  se 

zájmem o historii  pan  Jaroslav Kudrnáč, 
učitel ka  informatiky  a  provozovatelka 
obecních  i  školních  internetových 
stránek  paní  Dana  Hoffmannová  a 
učitelka  dějepisu  paní  Jana  Hofmanová. 
Ti  spolupracují  zase  s  "informátory"  z 
jednotlivých  obcí,  institucí  a  spolků. 
Všem jim přeji, ať se jim dílo daří a mají 
spoustu spokojených čtenářů. 

Čtenářů  skutečně  může  být  opravdu 
dost,  protože  zastupitelstva  většiny 
obcí  se  rozhodla  dávat  Zpravodaj 
do  každé  domácnosti  zdarma.  Je  to 
reakce  na  podzimní  dotazníkovou 
akci,  ke  Strategickému  plánu  rozvoje 
Mikroregionu  Černilovsko,  kde  značná 
část  dotázaných  uváděla  nedostatečné 
informace o dění na radnicích. Vydávat by 
se mělo přes  tisíc výtisků,  což nám zase 
přinese výhodnější cenu  i  širší záběr pro 
případnou reklamu. 

Na  závěr  chci  vyzvat  čtenáře,  pokud 
nenaleznete  v  časopise  příspěvky  z Vaší 
domovské obce, přimějte své zastupitele, 
ať pověří nějakého dopisovatele, aby celý 
projekt byl úspěšný. 

Ing. Stanislav Javůrek

Obec Skalice
Zpravodaj 1/2003

Zastupitelé  obce  Skalice  měli  na 
začátku  letošního  roku nemalé  starosti. 
V  obci  Skalička  měla  vyrůst  tepelná 
elektrárna fungující na palivo rostoucí na 
polích. Podnikatelský záměr společnosti 
EGST,  s.  r.  o.  počítal  s  produkcí  70 
tisíc megawatthodin elektrické energie. 
Vedení  obce  Skalice,  která  spravuje  i 
záležitosti obce Skalička, Číbuz, bylo na 
podzim roku 2002 osloveno generálním 
projektantem, který uvažoval o výstavbě 
ekologické  elektrárny  a  Skaličku  si 
vybral  jako  jednu  z  možných  lokalit. 
Zastupitelstvo obce se s podnikatelským 
záměrem firmy EGST, s. r. o. seznámilo 
a vyslovilo předběžný souhlas. 

V  okolí  uvažované  výstavby, 
především  ve  Skaličce  a  Ruseku,  se 
mezitím  rozšířily  různé  nepravdivé 
informace  a  část  občanů  vypracovala 
petici proti uvažované výstavbě. Petice 
se  setkala  s  poměrně  velkým  zájmem 
obyvatelstva,  podepsalo  ji  584  občanů 
Skaličky,  Skalice,  Číbuze,  Ruseka  a 
Újezda.  Podepsaným  vadilo  především 
zvýšení  hlučnosti  a  prašnosti, 
předpokládaný  nárůst  provozu  těžké 
dopravy  i  umístění  průmyslové  stavby 
s vysokým komínem v blízkosti obytné 

zástavby. 
Zastupitelstvo obce na základě vůle 

občanů  přehodnotilo  na  mimořádném 
zasedání  svůj  předběžný  souhlas  a 
vyslovilo  se  proti  výstavbě  ekologické 
elektrárny  v  katastru  obce  Skalička. 
Firma  EGST,  s.  r.  o.  informovala  na 
dalším  setkání  občanů  v  hasičské 
zbrojnici  ve  Skaličce  o  dalších 
podrobnostech stavby. Hned na začátku 
sdělila občanům, že od záměru výstavby 
v  lokalitě  Skalička  ustupuje  kvůli 
komplikovaným  hydrogeologickým 
poměrům  a  nemožnosti  vyvést  výkon 
elektrárny  do  stávající  sítě  vysokého 
napětí. 

lng. M. Straka, který pro generálního 
projektanta  a  dodavatele  zamýšlené 
stavby  zajišťoval  inženýring,  řekl,  že 
petice byla podle jeho názoru předčasná 
a  zbytečná,  protože  investor  zatím 
pouze zjišt'oval možnosti. 

Potom  přítomné  seznámil  p.  A. 
Mitterka  s  přínosy  a  ekologičností 
budování  malých  energetických  děl 
využívajících obnovitelné zdroje. Firma 
EGST, s. r. o. byla požádána o písemné 
odvolání  výstavby  tepelné  elektrárny, 
které k datu 3. 2. 2003 splnila a výstavbu 
odvolala.

Eva Ornstová, 
místostarostka

Obec Výrava - záplavy v obci
Zpravodaj 1/2003

Ze 2. na 3. ledna 2003 jsme prožili v obci 
nečekané záplavy, ke kterým přispělo i rychlé 
tání  sněhu  s  deštěm.  Při  těchto  záplavách 
zasahoval  jak  místní  sbor  dobrovolných 
hasičů, tak byli na pomoc přizváni i hasiči 
z  Černilova.  Na  základě  těchto  událostí 
obecní úřad opětovně požádal Zemědělskou 
vodohospodářskou  správu  v  Hradci 
Králové o vyčištění Výravského potoka až 
ke Kaltouzu. Realizace byla přislíbena v l. 
polovině roku 2003.  nesignováno
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SMRŽOVSKÉ SLAVNOSTI

kdy: 17. května 2025 od 14:00 hod.

kde: u koupaliště ve Smržově

Akci pořádá obec Smržov ve spolupráci 
se smržovskými spolky.

Pozvánka na Májové slavnosti

Vážení občané,
srdečně  vás  zveme  na  tradiční Májové  slavnosti,  které  se 

uskuteční v sobotu 17. května 2025 od 14:00 hod. u koupaliště 
ve Smržově. Přijďte si užít odpoledne plné zábavy, živé dvou 
kapel,  mysliveckých  gulášů,  selátka  na  grilu  a  dobrého  vína 
z Rakvic.

Akci  pořádá  obec  Smržov  ve  spolupráci  se  smržovskými 
spolky. Těšit  se můžete na bohatý program pro děti  i dospělé 
–  skákací  hrad,  dětský  kolotoč,  výstava  historické  techniky 
a možná přijde i...

Přijďte s celou rodinou a přáteli, těšíme se na vás!
Obec Smržov

Další nabídka táborů na www.skritkovaskolka.cz.
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Masarykova jubilejní základní škola a mateřská škola, Černilov

pořádá

ZÁPIS DO MATEŘSKÉ ŠKOLY

ve čtvrtek 15. 5. 2025 
od 10.00-11.30 a od 13.00 – 17.00 hodin

ve třídě Sluníček (přední budova přízemí)

Od počátku školního roku, který následuje po dni, kdy dítě dosáhne pátého roku věku, do
zahájení povinné školní docházky dítěte, je předškolní vzdělávání povinné.

Bližší informace k zápisu dětí naleznete na webových stránkách mateřské školy.

https://ms.cernilov.cz/clanek/zapis-do-materske-skoly-skolni-rok-2025-2026?_fid=ef9z

Ještě před termínem řádného zápisu si z pohodlí domova vyplníte elektronickou žádost 

a tím své dítě předzapíšete do MŠ. Údaje z této žádosti jsou ihned odeslány do účtu MŠ

a na Vás je pouze si vyplněnou žádost vytisknout a přinést do MŠ v termínu řádného

zápisu. El. předzápis je otevřen od 14. 4. - 14. 5.

https://elektronickypredzapis.cz/

Doklady, které je zákonný zástupce povinen předložit při zápisu: 

- rodný list 

- průkaz totožnosti zákonného zástupce, popř. doklad o zmocnění zastupovat dítě 

v přijímacím řízení v případě osob, které osobně pečují o dítě v pěstounské péči 

- doporučení školského poradenského zařízení (v případě dítěte se speciálními 

vzdělávacími potřebami) 

- doklad, že je dítě proti nákaze imunní nebo se nemůže očkování podrobit pro 

kontraindikaci (v případě nepodrobení se očkování)
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Terezín

Velikonoční jarmark v Černilově

Noc s Andersenem



Maškarní ples v Libranticích

Velikonoce v Újezdě

Dětský karneval v Libranticích

Masopustní karneval v Černilově


